




3 آگهی
سه شنبه -نوزدهم بهمن ماه 1395-    سال نوزدهم -   شماره 4213

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان 
پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده 

به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.
 1- رای شماره 139560330002034645 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430002008736 خانم 
خدیجه شجری فرزند امیدعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
98/41 مترمربع پلاک شماره فرعی از 2341 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری 

طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی.)م الف 6191(
2- رای شماره 139560330002030750 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430002001673 آقای 
حمید فرضی فرزند فرج در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 105/48 
مترمربع پلاک شماره فرعی از 1980 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی از 

مالک رسمی نقد علی فانزاده.)م الف 6197(
3- رای شماره 139560330002035025 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430002009580 آقای 
ابوالفضل یاری فرزند علی محمد در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
46/58 مترمربع پلاک شماره فرعی از باقیمانده 2446 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

مبایعه نامه عادی مع الواسطه از آقای سیدحسین سید امیری مالک رسمی.)م الف 6183(
4- رای شماره 139560330002029192 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430002005821 آقای 
علی اصغر فتحی فرزند براتعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 60 
مترمربع پلاک شماره فرعی از 2143 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 

مع الواسطه از محمد حسین حسن پور خریداری کرده است.)م الف 6206(
5- رای شماره 139560330002035142 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430002009143 آقای 
حسن رستمی قطارقوئی فرزند اسداله در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
51/80 مترمربع پلاک شماره فرعی از 2280 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری 

طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی.)م الف 6220(
6- رای شماره 139560330002032137 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430002006228 آقای 
اصغر امید فرزند عباس در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 164 مترمربع 
پلاک شماره فرعی از 2473 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری طی سند رسمی 

سند مالکیت مشاعی.)م الف 6176(
7- رای شماره 139560330002033440 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430002003244 آقای 
مجتبی بخشایشیان فرزند جعفر در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
47/40 مترمربع پلاک شماره فرعی از باقیمانده 2518 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

مبایعه نامه عادی مع الواسطه از سید حسین مستقیمی خریداری کرده است.)م الف 6134(
8- رای شماره 139560330002035022 مربوط به 1391114430002007284 آقای یوسف آمری 
فرزند محرمعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 60 مترمربع پلاک 
شماره فرعی از 1741 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از 

زهرا و صغری و صدیقه حاج علینقی مالک رسمی می باشد.)م الف 6137(
9- رای شماره 139560330002034222 مربوط به پرونده کلاسه 1392114430002001813 خانم 
کبری عسکری فرزند ابوالفضل در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 102 
مترمربع پلاک شماره فرعی از 2391 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 

مع الواسطه از محمد تقی بختیاری خریداری کرده است.)م الف 6141(
10- رای شماره 139560330002035021 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430002005065 آقای 
محمد غفاری فرزند پنجعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 255 
مترمربع پلاک شماره 24 فرعی از 1939 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری طی 

سند رسمی سند مالکیت مشاعی.)م الف 6143(

11- رای شماره 139560330002034087 مربوط به پرونده کلاسه 1395114430002000338 آقای 
حسن احمدی فرزند محمد در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 120 
مترمربع پلاک شماره فرعی از 2322 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم سند قطعی 15260-

1386/6/13 دارای مالکیت می باشد.)م الف 6147(
12- رای شماره 139560330002034402 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430002011879 آقای 
علی نادری اثر فرزند شادعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 120 
مترمربع پلاک شماره فرعی از 2333 و 2334 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری 

طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی.)م الف 6154(
13- رای شماره 139560330002035070 مربوط به پرونده کلاسه 1392114430002004554 خانم 
زلیخا کرماجانی فرزند سیف الله در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
78/94 مترمربع پلاک شماره فرعی از 2191 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی مع الواسطه از رضا بیگدلی خریداری کرده است.)م الف 6118(
14- رای شماره 139560330002035155 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430002007508 آقای 
علی ونکی فراهانی فرزند محمدعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
97 مترمربع پلاک شماره فرعی از 1753 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 

مع الواسطه از ولی همایی اکمل خریداری کرده است.)م الف 6112(
15- رای شماره 139560330002035121 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430002011540 آقای 
فتحعلی محمودی دیبا فرزند ترابعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
60 مترمربع پلاک شماره فرعی از 2207 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری طی 

سند رسمی سند مالکیت مشاعی.)م الف 6062(
16- رای شماره 139560330002034098 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430002014413 خانم 
آزاده صفائی فرزند عبدالرحیم در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 50/37 
مترمربع پلاک شماره فرعی از 1741 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع 

الواسطه از زهرا و صغری و صدیقه فرزندان عباس حاج علینقی خریداری کرده است.)م الف 6091(
17- رای شماره 139560330002034693 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430002006408 آقای 
سید رضا حسینی فرزند سید محمود در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
117 مترمربع پلاک شماره 1 فرعی از 2100 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی مع الواسطه از سادات میری خریداری کرده است.)م الف 6098(
18- رای شماره 139560330002035023 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430002007866 آقای 
خیرعلی رضائی فرزند محمدعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
90/34 مترمربع پلاک شماره 15 و 16 فرعی از 1878 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

خریداری طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی.)م الف 6100(
19- رای شماره 139560330002035130 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430002014840 آقای 
مرتضی خوشروئی فرزند ابوالقاسم در قسمتی از ششدانگ متولد 1342/04/27 به مساحت 31/10 مترمربع 
پلاک شماره 1 فرعی از 2263 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری طی سند رسمی 

سند مالکیت مشاعی.)م الف 6107(
20- رای شماره 139560330002035372 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430002018655 آقای 
محمدرضا بادفر لذا مالکیت سه دانگ از شش دانگ آقای محمدرضا بادفر فرزند علی در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت شش دانگ 34 مترمربع پلاک شماره باقیمانده 19 فرعی 
از 2519 اصلی و با قیمانده 2520 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم، سند رسمی/ سند 
مالکیت مشاعی خریداری رسمی بمیزان 5 سهم از پلاک باقیمانده 2519/19 اصلی طبق سند قطعی شماره 
50464-1388/12/19 دفتر 10 قم ذیل ثبت 4519 صفحه 394 دفتر 268 و بمیزان 12 سهم از پلاک 
باقیمانده 2520 اصلی ذیل ثبت 83542 صفحه 83 دفتر 513 دارای مالکیت مشاعی می باشد.)م الف 6043(

21- رای شماره 139560330002031677 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430002007664 آقای 
سیدمحمد اشرفی فرزند سیدحسن در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
شش دانگ 99/35 مترمربع پلاک شماره 2 فرعی از 1896 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو 

قم خریداری طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی.)م الف 5996(
22- رای شماره 139560330002032369 مربوط به پرونده کلاسه 1393114430002000728 خانم 
معصومه صدقی آلانق فرزند احمد در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
92/07 مترمربع پلاک شماره 5 فرعی از 1943 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 

نامه عادی مع الواسطه از معصومه بیگم تقوی خریداری کرده است.)م الف 6015(
23- رای شماره 139560330002002430 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430002004631 آقای 
سیف اله رضائی فرزند قاسمعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
120/48 مترمربع پلاک شماره فرعی از 2319 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی برابر سند تفویض وکالت.)م الف 6017(
24- رای شماره 139560330002034356 مربوط به پرونده کلاسه 1394114430002000467 خانم 
زهرا رسولی فرزند احمد در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 50 مترمربع 
پلاک شماره فرعی از 1840/12 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی از خانم 

مریم نوروزی.)م الف 6049(
25- رای شماره 139560330002035311 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430002018656 آقای 
محمد جواد بادفر لذا مالکیت سه دانگ مشاع از شش دانگ آقای محمد جواد بادفر فرزند علی در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت شش دانگ 34 مترمربع پلاک شماره باقیمانده 
19 فرعی از 2519 اصلی و باقیمانده 2520 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم سند رسمی/ 
سند مالکیت مشاعی خریداری رسمی بمزان 5 سهم از پلاک باقیمانده 2519/19 اصلی طبق سند قطعی 
شماره 50464-1388/12/19 دفتر 10 قم ذیل ثبت 4519 صفحه 394 دفتر 268 و بمیزان 12 سهم از 

پلاک باقیمانده 2520 اصلی ذیل ثبت 83542 صفحه 83 دفتر 513.)م الف 6039(
26- رای شماره 139560330002035305 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430002018654 آقای 
علی بادفر فرزند احمد در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 128/25 
مترمربع پلاک شماره باقیمانده 19 فرعی از 2519 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم سند 
رسمی/ سند مالکیت مشاعی دارای مالکیت مشاعی می باشد و مقدار 3 مترمربع بصورت عادی از آقایان محمد 

جواد و محمد رضا بادفر خریداری نموده است.)م الف 6041(
27- رای شماره 139560330002035028 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430002015079 
آقای سید فخر الدین قاضی زاده علمداری فرزند میرعماد در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن 
احداث بنا شده به مساحت 791/9 مترمربع پلاک شماره فرعی از 2135 اصلی واقع در قم بخش حوزه 
ثبت ملک اداره دو قم سند رسمی/ سند مالکیت مشاعی برابر سند قطعی شماره 136004- 1387/3/20 
دفتر 8 قم ذیل ثبت 91421 صفحه 208 دفتر 536 بمیزان 219 مترمربع و مقدار 572/19 مترمربع 
مشاع طبق بیع نامه عادی از آقای محمد رضوانی بفروئی مالک رسمی طبق سند قطعی شماره 38899- 

58/4/10 دفتر 15 قم.)م الف 6050(
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت 
رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی تا 
چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود 
را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض 
به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل 
نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1395/11/4 تاریخ انتشار دوم: 1395/11/19
مرتضی نورانی آرانی- رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی

 هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش 

کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001020874 شماره  رای   -1
1395114430001000305 آقای اکبر اسدیان فرزند فتح الله  در دو دانگ مشاع 
از ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت  ششدانگ 120/98 مترمربع پلاک شماره 
9432 اصلی واقع در قم بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند 

رسمی.)م الف 6172(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001021110 شماره  رای   -2
1391114430001003625 آقای هادی سلیمانی منفرد فرزند نجف در ششدانگ 
یکباب ساختمان به مساحت 29/60 مترمربع پلاک شماره 10473 اصلی واقع در 
قم بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از 

مهین تاج دادبان احدی از وراث مرتضی دادبان.)م الف 6170(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001020355 شماره  رای   -3
1394114430001000714 خانم رباب جانی فرزند علی در ششدانگ یکباب 
ساختمان به مساحت 147 مترمربع پلاک شماره 5 فرعی از 11240 اصلی واقع 
در قم بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند مالکیت مشاعی.

)م الف 6167(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001013806 شماره  رای   -4
1391114430001004518 خانم الهه نادری فرزند حسین در ششدانگ یک باب 
ساختمان به مساحت 106/80 مترمربع پلاک شماره 10475/52 مکرر اصلی واقع 
در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند مالکیت مشاعی.

)م الف 6150(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001020486 شماره  رای   -5
1392114430001000820 آقای ابوالفضل طاهریان فرزند عباس در ششدانگ 
یکباب ساختمان به مساحت 74 مترمربع پلاک شماره 10473 اصلی واقع در قم 

بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند رسمی.)م الف 6131(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001025403 شماره  رای   -6
1392114430001003051 آقای سیدمحمد صادق هاشمی ده سرخی فرزند 
سیدمحمود در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 147 مترمربع پلاک 
10951 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی 

سند رسمی.)م الف 6129(
پرونده  به  مربوط   139460330001021125 شماره  رای   -7
کلاسه1392114430001003421 خانم فاطمه کبیری فرزند ابراهیم در سه دانگ 
مشاع از ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ششدانگ 120 مترمربع پلاک شماره 
10477 مکرر اصلی واقع در قم بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه 

عادی خریداری مع الواسطه از وراث حسن بناهان قمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001021124 شماره  رای   -8
1392114430001003420 آقای رضا علویه کرمانی فرزند مسیب در سه دانگ 
مشاع از ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ششدانگ 120 مترمربع پلاک شماره 
10477 مکرر اصلی واقع در قم بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه 

عادی خریداری مع الواسطه از وراث حسن بناهان قمی.)م الف 6121(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001021161 شماره  رای   -9
1395114430001000712 خانم زهراء هاشم پور فرزند عبدالرضا در ششدانگ 
یکباب ساختمان به مساحت 108 مترمربع پلاک شماره 11054 اصلی واقع در قم 
بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از 

صندوق ذخیره علوی.)م الف 6053(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001020454 شماره  رای   -10
1391114430001007242 خانم فرشته محمدی فرزند علی داد در ششدانگ 
یکباب ساختمان به مساحت 97/35 مترمربع پلاک شماره 10328 اصلی واقع در قم 
بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از غلام 

خباززاده مقدم.)م الف 6109(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001020875 شماره  رای   -11
در  سیدجواد  فرزند  اکوچکیان  زهرا  سیده  خانم   1391114430001006659
از  فرعی  پلاک شماره  مترمربع  مساحت 100  به  ساختمان  یکباب  ششدانگ 
280/789/902 اصلی واقع در قم بخش 5 حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری 

طی سند مالکیت مشاعی.)م الف 6065(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001020696 شماره  رای   -12
1391114430001002844 آقای سیدجواد موسوی فرزند سیدعلی در ششدانگ 
یکباب ساختمان به مساحت 150 مترمربع پلاک شماره 11227 اصلی واقع در قم 

بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند رسمی.)م الف 6073(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001020254 شماره  رای   -13
1395114430001000686 خانم خدیجه خوانساری فرزند یداله در ششدانگ 
یکباب ساختمان به مساحت ششدانگ 151/50 مترمربع پلاک شماره 3 فرعی از 
10838 اصلی واقع در قم بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی 

خریداری مع الواسطه از ابوالقاسم زارعی.)م الف 6067(

کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001021082 شماره  رای   -14
1391114430001008166 خانم منیر سادات موسی کاظمی فرزند سید حسین 
در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 111/20 مترمربع پلاک باقیمانده 10447 
اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند مالکیت 

مشاعی.)م الف 6077(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001021363 شماره  رای   -15
فرزند حسین در ششدانگ  ابراهیمی  آقای علی   1393114430001000834
یکباب ساختمان به مساحت 182/16 مترمربع پلاک شماره 10275 اصلی واقع در 
قم بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند رسمی.)م الف 6083(

کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001021361 شماره  رای   -16
ابراهیمی فرزند حسین در ششدانگ  1393114430001000835 آقای ناصر 
یکباب ساختمان به مساحت 200 مترمربع پلاک شماره 10254 اصلی واقع در قم 

بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند رسمی.)م الف 6085(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001020698 شماره  رای   -17
1391114430001008162 آقای روح اله شاکرنژاد فرزند ناصر در سه دانگ مشاع 
از ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ششدانگ 141 مترمربع پلاک شماره 
9462 اصلی واقع در قم بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند 

رسمی.)م الف 6081(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001020700 شماره  رای   -18
1391114430001008163 خانم لیلا فلاح کذابی فرزند غلامحسین در سه دانگ 
مشاع از ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ششدانگ 141 مترمربع پلاک شماره 
9462 اصلی واقع در قم بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند 

رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001022525 شماره  رای   -19
1391114430001008161 خانم فاطمه جعفری کافی آباد فرزند عباس در 
ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 81/32 مترمربع پلاک شماره 10585 
اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند مالکیت 

مشاعی.)م الف 6079(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001021995 شماره  رای   -20
در  حسین  فرزند  الوعد  صادق  ابوالفضل  آقای   1395114430001000457
ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 108 مترمربع پلاک شماره 103 فرعی از 
11210 اصلی واقع در قم بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند 

مالکیت مشاعی.)م الف 6056(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001020493 شماره  رای   -21
1392114430001003210 آقای مهدی اسماعیلی فرزند محمدتقی در ششدانگ 
یکباب ساختمان به مساحت 73/10 مترمربع پلاک شماره 5711 اصلی واقع در قم 

بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند رسمی.)م الف 6104(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001020340 شماره  رای   -22
1394114430001000609 آقای محمدحسن راموز فرزند علی در سه دانگ 
مشاع از ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ششدانگ 128/77 مترمربع پلاک 
شماره 10281 اصلی واقع در قم بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی 

سند مالکیت مشاعی .)م الف 6035(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001020339 شماره  رای   -23
1394114430001000608 خانم اکرم داوری فرزند اسمعیل در سه دانگ مشاع 
از ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ششدانگ 128/77 مترمربع پلاک شماره 
10281 اصلی واقع در قم بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند 

مالکیت مشاعی.)م الف 6033(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001021143 شماره  رای   -24
فرزند مرتضی در ششدانگ  برازنده  آقای محمد   1393114430001001227
یکباب ساختمان به مساحت 78/47 مترمربع پلاک شماره 5270 اصلی واقع در قم 
بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم طی سند رسمی به شماره 102243 مورخ 
75/10/09 دفترخانه 20 قم و سهم الارث متقاضی طی حصر وراثت به شماره دادنامه 

1164 مورخ 75/09/04 شعبه سوم دادگاه حقوقی قم.)م الف 6019(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001021301 شماره  رای   -25
1391114430001003054 آقای رضا علی زاده منش فرزند حسین در ششدانگ 
یکباب ساختمان به مساحت 99/20 مترمربع پلاک شماره 10393 اصلی واقع در 
قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند مالکیت مشاعی.)م 

الف 5872(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001021370 شماره  رای   -26
در  رضا  فرزند  ورجانی  نادعلی  آقای غلامحسین   1392114430001001927
ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 66/67 مترمربع پلاک شماره 11006 اصلی 
واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع 

الواسطه از اصغر اژدر.)م الف 6011(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001021106 شماره  رای   -27
در  نصراله  فرزند  محمدحسینی  خدیجه  خانم   1394114430001000933
ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 105 مترمربع پلاک شماره 2527 فرعی از 

11038 اصلی واقع در قم بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند 
مالکیت مشاعی.)م الف 6007(

کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001021377 شماره  رای   -28
1392114430001003248 آقای نجفقلی قاسمی فرزند نادرقلی در ششدانگ 
یکباب ساختمان به مساحت 123 مترمربع پلاک شماره 3 فرعی از 10838 اصلی 
واقع در قم بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم طی رای هیات به شماره 7510 

مورخ 72/12/16.)م الف 6003(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001021081 شماره  رای   -29
1392114430001001282 خانم زهرا مصدق فرزند غلامرضا در ششدانگ یکباب 
ساختمان به مساحت 72 مترمربع پلاک شماره 11568 اصلی واقع در قم بخش 
1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از محمد 

فرهادی از وراث حسین فرهادی.)م الف 5998(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001017607 شماره  رای   -30
1392114430001002429 آقای علی آگاهی فرزند محمد در ششدانگ یک باب 
ساختمان به مساحت 40/55 مترمربع پلاک شماره 1/477 اصلی واقع در قم بخش 

یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند رسمی.)م الف 6000(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001021454 شماره  رای   -31
در  باباجان  فرزند  دهقانی  آقای سیدعلی محمد   1391114430001006065
ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 97/80 مترمربع پلاک شماره 1 فرعی از 
10923 اصلی واقع در قم بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند 

رسمی.)م الف 5988(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001001094 شماره  رای   -32
1391114430001004676 آقای محمد نوروز زاده فرزند رضا در ششدانگ یک 
باب ساختمان به مساحت 85/50 مترمربع پلاک شماره 11224 اصلی واقع در قم 
بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از محمد ولی 

احدی از وراث حبیب اله ولی.)م الف 5991(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139460330001001090 شماره  رای   -33
1391114430001004675 آقای علی نوروز زاده فرزند رضا در ششدانگ یک باب 
ساختمان به مساحت 44/17 مترمربع پلاک شماره 11224 اصلی واقع در قم بخش 
یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از محمد 

ولی احدی از وراث حبیب اله ولی.)م الف 5993(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001021513 شماره  رای   -34
ایمانی فرزند رحمن در ششدانگ به  اکرم  1392114430001003052 خانم 
مساحت 112/80 مترمربع پلاک شماره 2 /10283 اصلی واقع در قم بخش یک 

حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند رسمی.)م الف 6114(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001020873 شماره  رای   -35
1395114430001000296 آقای محمد اسدیان فرزند اکبر در چهار دانگ مشاع 
از ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ششدانگ 120/98 مترمربع پلاک شماره 
9432 اصلی واقع در قم بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند 

رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001020094 شماره  رای   -36
در  دستگیرعلی  فرزند  نژاد  داداش  منصور  آقای   1394114430001001137
ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 160 مترمربع پلاک شماره 10870 اصلی 
واقع در قم بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند رسمی.)م الف 

)6210
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001024622 شماره  رای   -37
1395114430001001466 آقای ابوالفضل فرکی فرزند عطااله در ششدانگ یک 
باب ساختمان به مساحت 131 مترمربع پلاک شماره 11002 اصلی واقع در قم 
بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از 

وراث غلامرضا ولی.)م الف 6218(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001020701 شماره  رای   -38
1395114430001000078 خانم رقیه دست باز فرزند عبدالحسین در ششدانگ 
یکباب ساختمان به مساحت 181 مترمربع پلاک شماره 11023 اصلی واقع در قم 

بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند رسمی.)م الف 6216(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   13956033000108787 شماره  رای   -39
1391114430001005667 آقای مسلم صانعی فرزند یوسف در ششدانگ یکباب 
ساختمان به مساحت 100 مترمربع پلاک شماره 5 فرعی از 10880 اصلی واقع در 
قم بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از 

حسین اشراقی.)م الف 6186(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001021494 شماره  رای   -40
در  محمد  فرزند  آباد  بچه  محمدزاده  رضا  آقای   1392114430001000035
ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 127/50 مترمربع پلاک شماره 26 فرعی از 
11038 اصلی واقع در قم بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی 

خریداری مع الواسطه از صندوق ذخیره علوی.)م الف 6193(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001018731 شماره  رای   -41
1392114430001001454 آقای احمد بهزادی نژاد فرزند غلامرضا در ششدانگ 

یکباب ساختمان به مساحت 147/39 مترمربع قطعه دوم تفکیکی از پلاک 6463 
اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند رسمی.

)م الف 6203(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001020706 شماره  رای   -42
در  سیدعبداله  فرزند  وفا  سعیدی  گلندام  خانم   1393114430001001284
ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت 43/37 مترمربع پلاک شماره 11241 اصلی 
واقع در قم بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع 

الواسطه از سید الیاس عقیلی.)م الف 6188(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139560330001018790 شماره  رای   -43
1392114430001001986 آقای اسماعیل مرامی فرزند یعقوب در ششدانگ یکباب 
ساختمان به مساحت 61/50 مترمربع پلاک شماره 11006 اصلی واقع در قم بخش 
1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از ابراهیم فرخی.)م الف 

)6180
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء 
موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین 
مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی 
داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره 
ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم 
اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم 
و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس 

قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1395/11/4
 تاریخ انتشار دوم: 1395/11/19
جعفر کاظمی- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم 

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی
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هواداران فوتبال ایران، "آزادی" را برای قطری ها جهنم می کنند

استقلال - السد، آبی ها از سد ژاوی می گذرند؟

استقلال درحالی میزبان السد قطر است که نتیجه این دیدار برای فوتبال ایران هم 
از اهیمت بسیار زیادی برخوردار است.

تیم های فوتبال استقلال ایران و السد قطر در چارچوب مرحله پلی آف لیگ 
قهرمانان آسیا روز سه شنبه به مصاف یکدیگر می روند.

تیم فوتبال استقلال بعد از فراز و نشیب های زیادی که در طول فصل داشت در سه 
بازی اخیر نمایش تحسین برانگیزی ارائه داده و با اتکا به جوانان با انگیزه اش توانسته 
نتایج خوبی را بگیرد. به همین دلیل انتظار می رود استقلال از پیش بازنده برابر السد 
قطر نباشد. السدی که در فصل جاری بسیار قدرتمند است و اگر در مرحله گروهی 
مستقیما حاضر می شد حتی از شانس های قهرمانی رقابت های لیگ قهرمانان آسیا 

هم به شمار می رفت.
تیم فوتبال السد در حال حاضر و در لیگ 14 تیمی قطر رده دوم را در اختیار دارد. 
آنها تنها در یک بازی شکست خوردند و با 55 گل زده دومین خط حمله لیگ قطر و 

با 18 گل خورده برترین خط دفاعی لیگ قطر را در اختیار دارند.
تیم فوتبال السد از بازیکنان خوبی مانند ژاوی هرناندز، بغداد بونباح، عبدالکریم 
حسن، مرتضی پورعلی گنجی، محمد کازولا، خلفان ابراهیم و ... برخوردار است. با 
این حال استقلال با تکیه بر جوانانش امیدوار است که بتواند از سد این تیم بگذرد؛ 
استقلالی که مطمئنا نه تنها روی هواداران خود بلکه هواداران دیگر تیم مطرح 
پایتخت حساب ویژه ای باز کرده است. مطمئنا هواداران فوتبال ایران می توانند روز 
سختی را برای السد رقم بزنند و باعث صعود نماینده ایران به مرحله بعدی لیگ 

قهرمانان آسیا شوند.
تیم فوتبال السد بدون محروم و مصدوم به مصاف استقلال می آید ولی تیم فوتبال 
استقلال به طور قطع جابر انصاری و هرائر مگویان را به دلیل ناآماده بودن ناشی از 

مصدومیت در اختیار نخواهد داشت.
استقلال در مقابل السد نماینده ایران است. با توجه به وضعیت فعلی امتیازهای 
تیم های ایرانی در آسیا، برای حفظ سهمیه 3+1 لازم است تا آبی های پایتخت از سد 

نماینده قطر بگذرند.
دیدار استقلال و السد ساعت 19 امروز در ورزشگاه آزادی و با سوت داوران عمانی 

برگزار می شود.

بی خبری و نگرانی باشگاه استقلال  از اقدام مربی انگلیسی!

   جونز هم به فیفا شکایت می کند؟
در حالی که باشگاه استقلال به تازگی با رای فیفا به خاطر مطالبات گذشته این 
باشگاه به بازیکن خارجی محروم شده است، اقدام مربی انگلیسی این باشگاه نگرانی 

مدیران استقلال را در پی داشته است!
»استیو جونز« مربی بدنسازی بود که ابتدای این فصل با درخواست علیرضا 
منصوریان به کادر فنی تیم استقلال اضافه شد تا آبی پوشان زیر نظر یک مربی 
انگلیسی کار بدنسازی را انجام بدهند. با این حال مشکلات مالی باشگاه استقلال و 
عدم پرداخت قرارداد جونز، باعث بروز اختلافات و مشکلاتی بین این مربی و باشگاه 

شد.
اعتراض جونز به پرداخت نشدن قراردادش هفته ها ادامه داشت و این مربی با 
ایستادن در کنار زمین، صرفا نظاره گر کار بازیکنان استقلال بود. او حتی در چند 
مسابقه هم غایب بود ولی برای اینکه دست استقلالی ها بهانه ندهد، بدون انجام دادن 

کار خاصی در تمرینات حضور می یافت.
تلاش علیرضا منصوریان هم برای حل مشکل این مربی ثمری نداشت. سیدرضا 
افتخاری مدیرعامل باشگاه استقلال در همان مقطع زمانی اعلام کرد یک میلیارد 
تومان پولی که از حساب این باشگاه به خاطر بدهی مالیاتی برداشته شد، در واقع 

قرار بود به بازیکنان و اعضای خارجی استقلال از جمله استیو جونز پرداخت شود.
در نهایت جونز چند هفته پیش بخشی از مطالبات گذشته خود به علاوه قرارداد 
یکی، دو ماه بعد خود را از باشگاه دریافت کرد و به بهانه مرخصی به کشورش بازگشت 

اما هنوز به ایران نیامده است. موضوعی که باعث نگرانی باشگاه استقلال شده است.
حسن زمانی عضو هیات مدیره استقلال در گفتگو با خبرنگار مهر، درباره اینکه آیا 
جونز قرار است دیگر به ایران بر نگردد؟ گفت: این مربی فعلا که به کشورش رفته 
است. بخش بین الملل و حقوقی باشگاه باید اقدامات لازم را درباره عدم حضور جونز 

انجام بدهد تا فردا روزی پرونده جدیدی برای استقلال در فیفا تشکیل نشود.
وی افزود: قطعا هیات مدیره به مدیرعامل ماموریت می دهد که خیلی صریح این 
موضوع را پیگیری کند تا حق استقلال ضایع نشود. جونز اعلام کرده به مرخصی می 
رود ولی با وجود اتمام تاریخ مرخصی هنوز برنگشته است. ممکن است مشکلاتی بوده 

که تا الان به ایران نیامده است. باید این موضوع پیگیری شود.

جنگ خرید هافبک دفاعی حالا معنی می شود؛

سرمربی پرسپولیس و علامت سوال بزرگ 
برای دیدار با استقلال

آن روزها که جنگ خرید هافبک های دفاعی اوج گرفت واضح نبود که این شطرنج 
برای خریدها به چه دلیل است اما حالا که برانکو جانشینی برای کامیابی نیا ندارد 

می توان آن را درک کرد.
 شطرنج بازیکن گیری در نیم فصل همچنان تبعات و پیامد دارد، از استقلال گرفته 
تا پرسپولیس و تراکتور سازی. البته بازیکن گیری در واقع پیش از نیم فصل شروع 
شد و در پی آن استقلال و تراکتورسازی با حکم فیفا شکست سختی خوردند اما 
با این حال این ماجرا ادامه دارد و هنوز باید منتظر اتفاق ها بود. آن روزها استقلال، 
پرسپولیس و تراکتورسازی به دنبال هافبک دفاعی رفتند، برای استقلال آندرانیک 
تیموریان آمد و البته نتوانست بماند، در تراکتورسازی هم احمد نوراللهی آمد که 
او هم مشکل پیدا کرد اما پرسپولیس نتوانست بازیکنی در این پست بگیرد و اتفاقا 
نوراللهی را هم از دست داد. با این وجود پرسپولیس آنقدر هماهنگی داشت و از کمال 
کامیابی نیا خوب استفاده کرد که تا این لحظه مشکلی از این بابت نداشته اما در 
دیدار تراکتورسازی  کامیابی نیا در حالی کارت زرد و قرمز گرفت که پرسپولیس هیچ 
بازیکنی در این پست برای جانشینی ندارد. در واقع اگر تا قبل از نیم فصل نوراللهی 
جای کامیابی نیا را به طور کامل می گرفت، حالا برانکو ستون وسط پرسپولیس را از 
دست رفته می بیند و نوراللهی هم باید از پای تلویزیون دیدارهای پرسپولیس را ببیند 
به ویژه دربی پایتخت را که برای هر دو تیم استقلال و پرسپولیس داستان دیگری 
دارد. برانکو شب بعد از بازی با تراکتورسازی جوابی برای این حلقه مفقوده نداشت، او 
می داند که کامیابی نیا چقدر برای پرسپولیس مهم است و حالا اویی را که بیشترین 
قطع توپ را دارد، در اختیار ندارد. برخی می گویند برانکو رامین رضائیان را برای 
این کار در نظر گرفته است برخی دیگر هم ماهینی را برای این بازی از دید برانکو 

مناسب می دانند اما برانکو جواب این 
پرسش را فقط باید در تمریناتش پیدا 
کند. باید دید نگرانی های ایوانکوویچ 
برای دو بازی آینده چگونه مرتفع می 
شود و البته حالا می توان بهتر درک 
کرد که جنگ خرید هافبک های 
تدافعی در نیم فصل چقدر مهم و با 
اهمیت بوده است. پرسپولیس حالا 
شهاب کرمی را به عنوان یک هافبک 
دفاعی به خدمت گرفته است اما از 
آنجایی که این بازیکن فرصت زیادی 
ندارد  سرخپوشان  با  تمرین  برای 
مشخص نیست برانکو از وی در دیدار 
با استقلال به عنوان جانشین کامیابی 

نیا استفاده خواهد کرد یا خیر.

سه شنبه -نوزدهم بهمن ماه 1395-    سال نوزدهم -   شماره 4213

 تحقیر و تحریک و 1+13 نکته دیگر

بگذاردوستتداشتهباشیمآقایکیروش
سرمربی تیم ملی در نشست مطبوعاتی خود بازهم به اختلاف 
خود با سرمربی پرسپولیسی ها دامن زد، اختلافی که پیش از 
کسب هر نتیجه ای در ادامه بازی های تیم ملی، برای کی روش 

تبدیل یک دستاویز شده است.
 کارلوس کی روش روز گذشته و در نشست مطبوعاتی خود به 
گفتگو با خبرنگاران نشست و در رابطه با تصمیمات جدید خود به 
صحبت نشست، تصمیماتی که به قول خودش اصلًا جدید نیست 

و در ادامه رفتارهای اخیر اوست.
بدون هیچ تردیدی سرمربی پرتغالی تیم در شش سال اخیر 
یکی از محبوب ترین شخصیت هایی بوده که مردم ایران با آن 
روبرو شده اند، شخصیتی که با تصمیمات و تعصب خود همیشه 
هواداری مردم ایران را به دنبال داشته، تصاویر مختلفی از کی 
روش به یاد داریم که پس از دیدنشان لذت برده ایم از اینکه 
او سرمربی تیم ملی مان است، اما باید قبول کنیم گاهی اوقات 
اتفاقاتی می افتد که ترجیح می دهیم برای اینکه خدشه ای به 
عشق و علاقه مان وارد نشود، مسائل را به سختی هضم کنیم، 

اتفاقاتی که می خواهد کی روش باعث آن باشد یا برانکو!
کمتر از 24 ساعت از آخرین حرف های کی روش کمی نسبت 

به گفته های او ریزتر می شویم:
1. در برنامه ها تغییری نخواهیم داشت:

از آغاز هر  ابتدابه ساکن و پیش  ایران  مرد پرتغالی فوتبال 
صحبتی می گوید از جلسه به این نشست آمده، جلسه خوبی 
بوده اما هیچ چیزی تغییری نکرده و کماکان با همان برنامه های 

قبلی پیش می رویم.
این یعنی خبرنگاران از آغاز بدانند رئیس فدراسیون نتوانسته 
کی روش را راضی کند و کدخدا منشی دیگر در این قضیه جوابگو 

نیست.
2. باشگاه ها هم از قوانین فیفا تبعیت کنند:

کی روش در ابتدای حرف هایش می گوید قوانینی که فیفا برای 
بازی های ملی وضع کرده است باید برای باشگاه ها نیز به کار گرفته 

شود، لیگ را نباید به خاطر چهار باشگاه تعطیل کرد.
البته برای بازی های آسیایی شاید برنامه بازی ها تغییر کرده 
باشد اما لیگ تعطیل نمی شود، این یعنی سرمربی تیم ملی 
تمام هم وغم خود را جمع کرده تا کوچک ترین سلاحی را برای 
شکست دادن حریف یا حریفانش از دست ندهد، حتی اگر 
بازی های آسیایی باشد و وجهه ملی داشته باشد. او می گوید 12 
تیم باید بازی کنند و نباید بازی های شان تعطیل شود این در 
حالی است که اردوهای مختلف کی روش در نیم فصل اول لیگ 

بارها لیگ را به تعطیلی کشاند.
3. بعضی از بازیکن ها دعوت نمی شوند و باید از جوان ها 

استفاده کرد:
او در ادامه سخنانش می گوید برخی بازیکن ها را دیگر نمی توان 
به اردوی تیم ملی دعوت کرد و باید با دعوت از جوان ها، آینده 
تیم ملی را پشتیبانی کرد که البته حرف منطقی به نظر می آید، 
به هرحال این یک اصل طبیعی است و شاید خیلی از فوتبال 
دوستان نیز بدشان نیاید برخی بازیکنان را با هر کیفیت فنی در 

تیم ملی ببیند. او در این میان از سعید عزت اللهی نیز نام می برد 
که به حق در تیم ملی به عنوان یک بازیکن درجه یک شناخته شد، 
هرچند نباید فراموش کنیم پیش از حضور در تیم ملی به عنوان 
یک استعداد راهی فوتبال اروپا و تیم جوانان آتلتیکومادرید شده 

بود.
4. بهترین برنامه را در اختیار نداریم:

این هم حرف صحیحی است که کی روش بر زبان آورده است، 
طبیعی است که با توجه به شرایط فعلی و تنش های به وجود 
آمده ما اکنون بهترین برنامه را در اختیار نداشته باشیم، البته 
این را هم باید قبول کرد که خود کی روش نیز در این میان 
تأثیرگذار است، اینکه برانکو به حضور بازیکنانش در اردوی تیم 
ملی اعتراض کرد )به درست یا غلط( تنها مربوط به همان زمان 
چندروزه اردوی امارات بود اما پس ازآن کی روش تمام استراتژی 

خود در برنامه های تیم ملی را عوض کرد.
5. مانند کشور کرواسی نیستیم که به اردو برویم و 

بازی های تدارکاتی انجام دهیم:
سرمربی تیم ملی از بند پنجم حرف هایش رودربایستی را 
کنار گذاشت و در ابتدا با کدهایش و پس ازآن کاملًا واضح و با 
شیوه هایش سری جدید حملاتش را آغاز کرد، او در ابتدا از کشور 
کرواسی نام برد که پیش ازاین با نفرات ذخیره خود در اردوی 

چین حضور یافت.
6. سه کیلو اضافه وزن برای پرسپولیسی ها:

او در پاسخ به سؤالی که در رابطه با دعوت از پرسپولیسی ها 

پرسیده شد گفت شما تصور کنید با بازیکنانی که اضافه وزن دارند 
رودرروی قطر قرار بگیریم! این کنایه آشکار به صحبت های برانکو 
بود که پیش ازاین درباره اضافه وزن سرخ پوشان پس از خروج از 
اردوی تیم ملی به زبان آورده بود، جمله ای که این روزها مهم ترین 
دستاویز کی روش شده تا از طریق آن بتواند  بازیکنان ملی پوش 

این تیم را تحت فشار قرار بدهد.
7. این موضوع را مربی این تیم گفت بنابراین بازیکنان 

باید به او اعتراض کنند:
کی روش ادامه می دهد موضوع چاق بودن بازیکنان پرسپولیس 
را مربی این تیم مطرح کرده و بنابراین بازیکنان اگر می خواهند 
اعتراض کنند باید به او مراجعه کنند، البته کی روش به واضح تر 
می گوید من این بازیکنان را به خاطر همین اضافه وزن دعوت 
نمی کنم و این جمله او، مجادله وی با برانکو را لوث می کند، اینکه 
چون مربی تان گفته شما اضافه وزن دارید پس من شماها را به تیم 
ملی دعوت نمی کنم تحریک آشکار بازیکنان پرسپولیس است که 

کاملًا به سطح انتظار ما از مرد پرتغالی لطمه می زند.
8. هواداران پرسپولیس به من کاری ندارند:

او در این بند از حرف هایش قصد واکسینه کردن خود را از 
حملات احتمالی هواداران پرسپولیس دارد و می گوید آنها باید 
به مربی تیمشان اعتراض کنند و چراکه این ها حرف های اوست 
نه من! کی روش با این حرف خود را بالای سن برد و با جمله ای 
نمایشنامه خود را پیش می برد، چاق بودن ملی پوشان پرسپولیس 
سناریوی نمایشی است که همه می دانند کاملًا سورئال است اما 

به رئال ترین شکل ممکن در حال اجراست.
9. مسئله کادر فنی:

او در ادامه به مبهم ترین شکل ممکن از عدم حضور اعضای 
ایرانی کادر فنی سخن گفت و تنها به این مسئله اشاره کرد که 
این موضوعات باعث ایجاد مشکل برای کادر فنی نیز می شود! 
اینکه تغییر در کادر فنی به دلایل موردنظر کی روش است کاملًا 
واضح به نظر می آید اما وی می خواهد این موضوع را نیز )هرچند 
بی ربط( به تبعیت از قوانین فیفا )تشکیل اردوی تیم ملی 72 

ساعت پیش از بازی ها( و موضوع اختلاف با برانکو ربط دهد.
10. من و تاج متحد هستیم:

سرمربی تیم ملی می گوید بنده و رئیس فدراسیون کاملًا 
متحد باهم پیش می رویم، البته در این میان شاید بهتر بود که 
عنوان می شود فدراسیون با من متحد است چراکه مطمئناً این 

حرف های کی روش موضع تاج نیست.
11. با اسکولاری و کونته و فرگوسن رفیقم:

وقتی از کی روش درباره رابطه اش با مربیان بزرگان دنیا پرسیده 
شد او گفت من با مربیانی مانند کونته، اسکولاری، فرگوسن و ... 
ارتباط دارم و این موضوع نه تنها چیز بدی نیست که اتفاقاً مسئله 
افتخارآمیزی به حساب می آید، به هرحال دادوستد با مربیان بزرگ 

فوتبال دنیا همیشه مایه افتخار است.
12. با هرکسی جلسه نمی گذارم:

اما اتفاق بد این قسمت صحبت های کی روش در این لحظه 
اتفاق می افتد، اینکه وقتی از او در رابطه با جلسه حل اختلاف 
با برانکو از او پرسیده شد وی با چاشنی تحقیر پاسخ داد، من 
فقط با کونته و فرگوسن جلسه می گذارم نه هرکسی، اصلًا 
پاسخی نیست که بتوانیم از محبوب ترین مربی این سال های 
خود بشنویم، ای کاش کی روش این حرف ها را به زبان نمی آورد، 
به هرحال زمانی که او در تیم ملی امارات مشغول به کار بود برانکو 
به همراه بلاژویچ توانستند به عنوان سومی جام جهانی دست 
پیدا کنند، تیمی که برانکو تئوریسین اصلی آن برای خلق یک 

اتفاق تاریخی بود.
13. من در ایران به سر می برم:

کی روش در بخشی از گفت و گویش از برخی سایت ها و 
خبرگزاری ها انتقاد کرد و گفت بازی علیه وی را تمام کنند چرا 
که همان طور که می بینید او در ایران است  ) و تهران را به مقصد 
الجزایر ترک نکرده(. امیدواریم او کماکان در ایران بماند و حتی 

امروز به ورزشگاه بیاید.
1 + 13. پایان نیز به نکته ای خارج از مصاحبه کی روش اشاره 
کرد، اینکه این نشست و هوک های چپ و راست سرمربی تیم 
ملی باید یک روز پیش از بازی حساس تیم های پرسپولیس و 

تراکتورسازی برگزار شود.
همیشه کی روش را دوست داریم و طبیعتا موفقیت او را 
بهترین اتفاق برای فوتبال ملی مان می دانیم، مربی ای که هر 
حرکتش از روی حرفه ای گری است و ای کاش هرچه سریعتر 
به این داستان خاتمه دهد تا روال طبیعی به فوتبال ملی ایران 

باز گردد.

تیموریان در تیم علی دایی

آندو در تهران ماند و نفتی شد
تیموریان بعد از فسخ قرارداد با باشگاه استقلال به عنوان بازیکن آزاد به جمع 

شاگردان علی دایی پیوست تا نیم فصل دوم را برای نفتی های پایتخت بازی کند.
 آندو بعد از تجربه اتفاقاتی تلخ در بازگشت به استقلال سرانجام به نفت تهران 
پیوست تا همکاری با علی دایی هم تیمی سابقش در تیم ملی را نیز در کارنامه دوران 
بازی خود به ثبت برساند.آندرانیک تیموریان در ابتدای فصل با قراردادی سنگین به 
عنوان دومین بازیکن گران قیمت لیگ بعد از احسان حاج صفی به ماشین سازی 
پیوست اما در ادامه ناکامی ها و دوران افول خود در تبریز هم روزهای خوبی را سپری 
نکرد تا در نیم فصل با دریافت پیشنهاد  از سوی منصوریان قراردادش را فسخ و به 

تهران کوچ کرد.
آندو دوست داشت در سومین بازگشت خود به استقلال روزهای خوبی را با علیرضا 
منصوریان و شاگردان جوانش در لیگ شانزدهم و بازی های آسیایی پشت سر بگذارد 
اما با محرومیت این باشگاه از سوی فیفا بالاجبار قرارداد خود را فسخ کرد تا بعد از 
چند روز بلاتکلیفی به نفت تهران پیوسته و قراردادی تا پایان فصل با این تیم به 

امضا برساند.
کاپیتان سابق تیم ملی در بدو ورود به اردوی استقلال مدعی شد برگشته تا در 
کنار بازی های خوب برای این تیم زمینه بازگشت به تیم ملی را نیز فراهم کند اما 
محرومیت اعمال شده از سوی فیفا شوک بزرگی به هافبک ارامنه فوتبال ایران وارد 
کرد تا بعد از بررسی  چند پیشنهاد از تیم های پایتخت تصمیم به حضور درنفت بگیرد 

تا علاوه بر ماندن در تهران  شاگرد علی دایی هم بشود. 
این دو که در تیم ملی در کنار هم سال های زیادی بازی کردند از جمله در جام 
جهانی 2006 آلمان حالا دوباره در شرایطی با هم همکاری خواهند کرد که شهریار 
روی نیمکت به عنوان سرمربی حضور دارد و آندو باید در میانه میدان نقش رهبر 
داخل زمین را برای نفتی ها ایفا کند بلکه به روند پر فراز و نشیب این تیم در نیم 

فصل دوم پایان دهد.

دیوسالار:

 آرامش داریم و 6 امتیاز می گیریم!
مدافع صبای قم عنوان می کند با آرامشی که در تیم شان حاکم شده می توانند از 

بازیِ 6 امتیازی با سیاه جامگان سربلند بیرون بیایند.
حمیدرضا دیوسالار درمورد شرایط صبا قبل از بازی با سیاه جامگان گفت: بعد از 
برد مهمی که فقط با یک جلسه تمرین، همراه با نمایش بدون نقص و هماهنگ برابر 
ذوب آهن داشتیم و به پیروزی رسیدیم وضعیت تیم از نظر روحی خیلی بهتر شد و 
با نزدیک شدن امتیاز با تیم های بالاتر از خودمان، حالا با آرامش بیشتری کارمان را 

دنبال می کنیم.
او ادامه داد: شناخت خوبی از سیاه جامگان داریم و از نظر فنی اصلا به جایگاه 
جدولی آنها توجهی نمی کنیم چون تنها هدف ما در تمام بازی های دور برگشت 
پیروزی است؛ همانطور که مقابل تیم های خوب پرسپولیس و ذوب آهن عملکرد قابل 
قبولی داشتیم، سیاه جامگان را هم دست کم نمی گیریم و تمام تلاشمان را برای 

کسب سه امتیاز خواهیم کرد.
مدافع صبا اضافه کرد: مردم قم در بازی با پرسپولیس نشان دادند به فوتبال علاقه 
دارند؛ از همه آنها می خواهم تا پایان فصل و مسابقه پیش رو با سیاه جامگان از تیم 
شهرشان حمایت کنند تا با پشتیبانی آنها و تلاش همه مجموعه تیم به موفقیت 
برسیم؛ امیدوار هستیم با تدبیر آقای مرفاوی سیاه جامگان را شکست دهیم و از این 

بازیِ 6 امتیازی سربلند بیرون بیاییم.

هافبک دفاعی جدید سرخپوشان مشخص شد؛

شهاب کرمی با پرسپولیس قرارداد بست
شهاب کرمی دقایقی پیش با عقد قرارداد با پرسپولیس رسما به عضویت این تیم 

در آمد.
شهاب کرمی، هافبک دفاعی سابق فولاد خوزستان و ملوان دقایقی پیش با حضور 
در باشگاه پرسپولیس و مذاکره با مسوولان این تیم قراردادش را به صورت رسمی با 
این تیم به امضا رساند و پیراهن شماره 14 را تحویل گرفت. پرسپولیس که در نقل 
و انتقالات زمستانی، احمد نوراللهی را به دلیل مشمولیت سربازی از دست داده بود، 
در نهایت با این هافبک دفاعی به توافق دست یافت تا او را با قراردادی یک سال و 

نیمه در اختیار بگیرد.
 این خبر مطمئنا برای برانکو ایوانکوویچ که در بازی برابر تراکتورسازی هافبک 
دفاعی تیمش را به دلیل دریافت کارت قرمز در دو بازی آتی در اختیار نخواهد داشت، 
خوشایند خواهد بود و باید دید این بازیکن قادر خواهد بود در جمع ستارگان این 
تیم بدرخشد یا خیر. کرمی نیز در موج مشکلات کارت پایان خدمت جزو بازیکنانی 
بود که از جمع فولاد خوزستان جدا شد و برای پشت سر گذاشتن دوران سربازی 
راهی ملوان شد. او اکنون با پایان دوران سربازی و دریافت کارت پایان خدمت خود به 

صورت بازیکن آزاد قراردادش را با این تیم به امضا رسانده است.

مدیر کمیته اقتصادی فدراسیون فوتبال با بیان اینکه 
صحبت هایش برای قهرمانی پرسپولیس حرف کارشناسی 
بوده است، گفت: از این شاخه به آن شاخه رفتن کارلوس 

کی روش جمع کردن کار را سخت کرده است.
 امیر عابدینی درباره تکلیف انتخاب اسپانسر تیم ملی 
فوتبال ایران گفت: رفت آمدهای طولانی صورت گرفته 
تا بهترین انتخاب را داشته باشیم. خوشبختانه کارمان 
دارد نهایی می شود. روز شنبه به هیات رئیسه فدراسیون 
گزارش کارهایمان را می دهیم. امیدواریم که هیات رئیسه 

هم موافقت کند تا برای عقد قرارداد اقدام کنیم.
صحبتهای  درباره  فوتبال  فدراسیون  بازاریابی  مدیر 
جنجالی اش مبنی بر قهرمانی پرسپولیس و واکنش باشگاه 
تراکتورسازی به این صحبتها، گفت: دوستان ما وقتی می 
خواهند به موضوعی بپردازند، به تنهایی به آن نگاه نکنند. 
حرف من بر اساس تجزیه و تحلیل و کار کارشناسی است. 
سال قبل هم گفته بودم استقلال خوزستان قهرمان می 
شود. امسال هم بر اساس تجزیه و تحلیل کارشناسی این 

حرف را زدم.
عابدینی که به رادیو تهران گفتگو می کرد، ادامه داد: همه 
اذعان داریم فوتبال دیروز بین پرسپولیس و تراکتورسازی 
دلنشین بود. تراکتور یک بازنده دست و پا بسته نبود و 
تا آخرین لحظات جنگید. آنها برای گل زدن تا دقیقه 
90 تلاش کرد ولی پرسپولیس قدرتمند شده است و 
بازیکنانش بسیار هماهنگ هستند. میانگین دوندگی 
بازیکنان این تیم 10 کیلومتر است و برخلاف اینکه می 
گویند بازیکنانش سنگین هستند، بسیار باطراوت بازی 

می کند.
وی درباره اینکه آیا درست است که به عنوان یکی از 
مسئولان با نفوذ فدراسیون فوتبال در این خصوص صحبت 
کند؟ گفت: من در بخش اقتصادی کار می کنم. نه داور 

می گذارم و نه داور بر می دارم و نه در چیدمان ناظرها 
دخالت دارم. بنده حتی زمانی که در فدراسیون فوتبال 
هم نبودم، نفوذ داشتم! من در ورزش کشور بخصوص 
در فوتبال نفوذ کارشناسی و مدیریتی دارم. اگر بخواهند 
بگویند عابدینی به این دلیل صحبت نکند، خیلی ها نباید 

در این مملکت صحبت کنند.
مدیر کمیته اقتصادی و بازاریابی فدراسیون فوتبال درباره 
اینکه آیا اگر شخصی مثل علیرضا اسدی به عنوان دبیر 
فدراسیون فوتبال حرفهایی از این دست بزند، با او مخالفت 
نمی کند؟ گفت: اسدی ریاست تمام کمیته ها را در اختیار 
دارد. کسانی هستند که در کار اجرایی دخیل هستند 
و نمی توانند حرف بزنند. من در کار اجرایی و برگزاری 

مسابقات دخالتی ندارم.
وی درباره وضعیت تیم ملی فوتبال ایران و اختلافات 
پیش آمده که ممکن است صعود تیم ملی به جام جهانی 
را تحت تاثیر قرار بدهد، تاکید کرد: آقای تاج از زمانی 
که رئیس فدراسیون فوتبال شده، واقعا فرصت زیادی را 
گذاشته تا مسائل را جمع کند. یکی از جاهایی که تاج 
مستقیما برایش وقت گذاشته است، همین تیم ملی 
است. تامین بودجه، مذاکره با کی روش، تامین ساختار 
و کار زیربنایی تمام اقداماتی بوده که تاج خودش جلسات 

متعددی برای آنها برگزار کرده است.
عابدینی یادآور شد: ما فکر کردیم ناراحتی های آقای 
کی روش برطرف شده ولی اینکه این شاخه آن شاخه 
می رود، جمع کردن کار را سخت کرده است. با این حال 
تاج صبوری کرده است. کی روش باید این باور را پیدا 
کند که مردم ما برای کسی که زحمت می کشد احترام 
قائلند. اینکه مقابل برانکو ایوانکوویچ این مربی فرهیخته 

موضعگیری داشته باشیم جالب نیست.
به  برانکو  بخواهیم،  ما  اگر  پایان گفت: حتی  وی در 

تیم ملی نمی آید. او برای پرسپولیس برنامه دارد. این 
معنا و مفهوم کار فنی و تخصصی نیست که شب بازی 
پرسپولیس بگوییم بازیکنانش را به تیم ملی دعوت نمی 
کنیم. به هر حال فدراسیون فوتبال و مهدی تاج کارش را 

انجام می دهد. نگران نباشید. ما به جام جهانی می رویم.

پیشکسوت پرسپولیس گفت: دیدار پرسپولیس با تراکتورسازی به همه هواداران و 
پیشکسوتان پرسپولیس چسبید.

محمد پنجعلی با ستایش از عملکرد پرسپولیس در دیدار با تراکتورسازی، اظهار کرد: 
بازی بسیار زیبا بود و تیم ما خیلی خوب بازی کرد و به قول بچه ها این بازی به ما چسبید. 
ما در بدترین مواقع هم از پرسپولیس حمایت کردیم و خدا را شکر که در حال حاضر نتایج 

بسیار خوب است و با خیال راحت بازی ها را تماشا می کنیم.
او در پاسخ به این سوال که آیا با این پیروزی پرسپولیس را فاتح لیگ برتر می داند؟ گفت: 
فوتبال غیرقابل پیش بینی است و بازیکنان پرسپولیس باید با این تفکر به میدان بروند که 
هنوز تا قهرمانی امتیازات زیادی لازم دارند. هر احتمالی وجود دارد و باید بازی به بازی 
پیش برویم. خدای نکرده نباید این پیروزی ها روی نتایج آینده پرسپولیس تاثیر بگذارد. 

در حال حاضر اعتماد به نفس تیم بالاست و بازیکنان فعل خواستن را صرف کرده اند.
کاپیتان سابق پرسپولیس خاطرنشان کرد: پرسپولیس نشان داده که در هر بازی برای 
بردن به میدان می رود و از نظر روحی و روانی در بهترین شرایط قرار دارد. اگر این نتایج 

ادامه پیدا کند یک آمار بسیار خوب از خود به جا می گذارد.
پنجعلی در ادامه درباره اینکه آیا شاگردان برانکو ایوانکوویچ می توانند در آسیا هم موفق 

شوند؟ تاکید کرد: بله همین طور است اما بحث آسیا متفاوت از لیگ برتر است و اصلا 
نمی توان آن را مقایسه کرد. فوتبال آسیا تیم هایی دارد که بسیار حرفه ای هستند و از 

بازیکنان خارجی مستعدی استفاده می کنند.
او گفت: ما در ایران بازیکنان بسیار خوبی داریم اما باید از نظر بازیکنان خارجی تقویت 
شویم. بازیکنانی می خواهیم که حرفه ای باشند و بتوانند به تیم کمک کنند. اگر بازیکن 
خارجی از سطح فوتبال ما بالاتر نباشد نمی تواند به ما کمک کند. در تیم های عربی 

بازیکنان خارجی بسیار کمک می کنند.
پیشکسوت پرسپولیس درباره پیش بینی اش از داربی پایتخت در هفته بیست و یکم لیگ 
برتر، اظهار کرد: همیشه این بازی تحت تاثیر حاشیه ها برگزار شده اما برانکو نشان داده که 
همیشه دوست دارد ببرد. اگر حریف پرسپولیس فوتبال بازی کند ما هم می توانیم فوتبال 

بازی کنیم. بازی داربی بستگی به این دارد که استقلال چطور بخواهد به میدان بیاید.
پنجعلی درباره محرومیت تیم های استقلال و تراکتورسازی از پنجره نقل و انتقالات 
زمستانی، گفت: معتقدم مدیریت پرسپولیس هم خوب عمل کرده  و نسبت به بدهی های 
بین المللی این تیم بی تفاوت نیستند. امیدوارم این شرایط ادامه داشته باشد و هیچ خطری 

پرسپولیس را تهدید نکند.

پیشکسوت استقلال معتقد است که این تیم نباید بیش 
از حد روی ژاوی تمرکز کند چون در این صورت احتمال 

دارد از فضاهای دیگر دچار مشکل شود.
این سوال که  به  علیرضا نیکبخت واحدی در پاسخ 

مصاف استقلال و السد را چطور ارزیابی می کند، اظهار 
کرد: مطمئنا استقلال بازی سختی را برابر السد خواهد 
داشت. لیگ قطر پویا شده و با خرجی که در آنجا می شود 
تیم های باشگاهی قطر فوتبال خوبی را ارائه می دهند. 
تیم های قطری از امکانات زیادی برخوردارند و فکر می کنم 
که سطح فوتبالشان در حال  حاضر با فوتبال ایران برابری 

می کند.
وی در پاسخ به این سوال که به نظرش استقلالی ها برای 
مهار ژاوی باید چه کار کنند؟ گفت : الان مثل سابق نیست 
که یک تیم روی یک بازیکن بچرخد. در ضمن مگر در 
جام جهانی تیم   ملی ما نتوانست مسی را مهار کند؟ البته 
یک لحظه غفلت کردیم و او زهرش را ریخت، ولی مفهوم 
حرفم این است که می توان ژاوی را مهار کرد. او بازیکن 
بزرگی است، با این حال نباید خیلی روی او تمرکز کنیم، 

چون تمرکز زیاد روی ژاوی باعث می شود که از جای دیگر 
لطمه بخوریم.

او که سابقه گلزنی به تیم السد با پیراهن استقلال را دارد، 
در پاسخ به این سوال که آیا جوانان استقلال می توانند 
کار السد را در 90  دقیقه به پایان برسانند، گفت : جوانان 
استقلال در این سه بازی خیلی چیزها را ثابت کردند. آنها 
توانایی شکست السد را دارند و فقط باید خودشان را باور 

کنند.
پیشکسوت استقلال در پایان و در پاسخ به این سوال 
که آیا خودش برای حمایت از استقلال به ورزشگاه آزادی 
می رود، بیان  کرد: به احتمال زیاد من هم به ورزشگاه آزادی 
خواهم رفت. این جا ربطی به رنگ ها ندارد. استقلال و 
پرسپولیس در این شرایط ملی حساب می شوند و همه ما 

باید از تیم های ایرانی در این رقابت ها حمایت کنیم.

در فدراسیون نبودم هم نفوذ داشتم؛

عابدینی: فکر می کردیم ناراحتی کی روش رفع شده

پنجعلی : 

 داربی به نحوه بازی استقلال بستگی دارد

نیکبخت واحدی: می توان ژاوی را مهار کرد



5 علمی و سلامت 

کمبودپروتئینوعوارضآن

بیشتر مردم جهان به میزان کافی پروتئین مصرف نمی 
کنند. در مقابل، افرادی نیز فکر می کنند هرچه بیشتر 
پروتئین مصرف کنند، به بدن و سلامت خود لطف می 
کنند. اما باید به این نکته اشاره داشت که هر دو حالت 

بد هستند. 
هر فردی دارای سقفی برای مصرف پروتئین است. این 
سقف با توجه به قد و وزن متفاوت است، اما بیشتر مردم 
می توانند در بیشترین حالت 30 تا 42 گرم پروتئین 
در هر وعده مصرف کنند. میزان بیش از اندازه پروتئین 
سودی ندارد زیرا بدن توانایی استفاده از آن را برای ساخت 
و ترمیم عضله نداشته و از این رو، پروتئین اضافی در قالب 

چربی ذخیره می شود. 
مصرف میزان مناسب پروتئین به عوامل بسیاری وابسته 
است که از آن جمله می توان به سطوح فعالیت، سن، 
توده عضلانی، و وضعیت فعلی سلامت اشاره کرد. با 
مشورت با یک متخصص می توانید میزان کافی مصرف 

پروتئین خود را مشخص کنید. 
اگر یک رژیم غذایی کم پروتئین را دنبال می کنید، 
ممکن است با هیچ نشانه ای مواجه نشوید، و احتمالا 
وظایف روزانه خود را به خوبی انجام دهید. اما مصرف 
ناکافی پروتئین در بلند مدت می تواند به طیف گسترده 

ای از آثار منفی سلامت منجر شود. 
کاهش وزن 

دارند:  وجود  پروتئین  کمبود  از  مختلف  نوع  دو 
کواشیورکور زمانی رخ می دهد که فرد پروتئین بسیار کم، 
اما کالری کافی مصرف می کند، و ماراسموس زمانی رخ 
می دهد که هم مصرف پروتئین و هم کالری بسیار پایین 
است. اگر به میزان کافی پروتئین مصرف نکنید، احتمالا 
به معنای آن است که کالری کافی مصرف نمی کنید، 
یک رژیم غذایی ناسالم و عجیب را دنبال می کنید، یا 
عدم تعادل گوارشی دارید. اگر کالری بسیار اندک مصرف 
کنید، بدن شما از پروتئین مصرفی برای کسب انرژی به 
جای عضله سازی استفاده می کند. در مقابل، برخی افراد 
ممکن است دچار اضافه وزن شوند، زیرا بدن در واکنش 
به کمبود سوخت برای تولید انرژی آهنگ سوخت و ساز 

را کند می سازد. 

ضعف عضلانی یا هدررفت عضلانی 
افراد مسن ممکن است شرایطی به نام کم ماهیچگی را 
تجربه کنند که شامل از دست دادن طبیعی توده عضلانی 
به واسطه افزایش سن است. آنها ممکن است در صورت 
عدم دریافت پروتئین کافی از رژیم غذایی روزانه خود 

شاهد از دست دادن هرچه بیشتر عضله باشند. 
تورم 

هنگامی که بدن با کمبود پروتئین مواجه است، امکان 
تورم در برخی بخش های بدن وجود دارد. پروتئین نقشی 
کلیدی در پیشگیری از تجمع مایعات در بافت ها، به ویژه 

در پاها و مچ پاها ایفا می کند. 
فشار خون پایین و ضربان قلب پایین 

هنگامی که با کمبود پروتئین مواجه هستید، پروتئین 
های خون بدن انسان و فشار خون افت می کنند. این 
شرایط می تواند بر عملکردهای دیگر در بدن تاثیرگذار 
باشد زیرا بافت های حیاتی به میزان کافی مواد مغذی 
دریافت نمی کنند. اگر درصد چربی بدن بیش از اندازه 
پایین باشد یا به میزان کافی پروتئین مصرف نکنید، 
امکان مواجهه با شرایطی به نام کندکاری قلب وجود دارد. 
در نتیجه کاهش ضربان قلب احتمال تنگی نفس، سبکی 

سر، و حتی غش وجود دارد. 
سوء جذب غذایی 

اگر به میزان کافی پروتئین مصرف نکنید، بدن می تواند 
با شرایطی دشوار برای دریافت و جذب مواد مغذی دیگر 

مانند نیاسین، آهن، روی، و کلسیم مواجه شود. 
مشکلات کبد 

کمبود پروتئین و بیماری کبد اغلب با یکدیگر پیوند 
خورده اند. بدون پروتئین، کبد تلاش بیشتری برای حذف 

چربی و سم زدایی انجام می دهد. 
آنمی 

اگر بدن به میزان کافی پروتئین دریافت نکند، شما 
مستعد کمبود ویتامین B-12 و فولات هستید که می 
تواند به آنمی یا کم خونی - شرایطی که بدن به میزان 
کافی گلبول قرمز تولید نمی کند - منجر شود. این شرایط 
می تواند فشار خون پایین و خستگی را نیز به همراه 

داشته باشد.

سیستم ایمنی 
کمبود پروتئین می تواند سیستم ایمنی بدن را تحت 
تاثیر قرار دهد و بیمار شدن مدوام و روند طولانی تر 
بهبودی را موجب شود. سلول های ایمنی بدن از پروتئین 
ها ساخته شده اند، از این رو، یک رژیم غذایی نامتعادل 

اثری دومینویی را به همراه خواهد داشت. 
 هوس های غذایی 

هوس های غذایی دائمی و گرسنگی افزایش یافته می 
توانند به یک کمبود در بدن اشاره داشته باشند. نیاز به 
مصرف میان وعده بین وعده های غذایی اصلی ممکن است 
پیامد یک رژیم غذایی سرشار از کربوهیدارت و قند و کم 
پروتئین باشد. پروتئین در نوسان قند خون نیز تاثیرگذار 

است و از این رو، می تواند گرسنگی را تنظیم کند. 
درد عضله و مفصل 

ضعف عضلانی، درد، یا سستی ممکن است نشانه ای از 
این باشد که عضلات یا مایع مفصلی برای تامین کالری 
تجزیه می شوند، به جای این که از پروتئین مصرفی برای 

ساخت عضله، بافت و سلول ها استفاده شود. 
بهبودی کند جراحات 

به گزارش عصر ایران به نقل از "منز فیتنس"، زمانی که 
سیستم ایمنی تحت تاثیر قرار می گیرد، توانایی بدن برای 
بهبود و بازسازی سلول های جدید، بافت، و پوست نیز می 

تواند به واسطه کمبود پروتئین افت کند. 
مشکلات مو، پوست و ناخن 

نازک شدن موها، پوسته پوسته شدن پوست، و شکل 
گیری خطوط روی ناخن ها می توانند نشانه های نخست 

مقدار ناکافی پروتئین در بدن باشند. 
مغز مه آلود 

ناتوانی در تفکر و ابهام ذهنی ممکن است با نوسان قند 
خون و کمبود پروتئین در ارتباط باشد. به بدن خود توجه 
داشته باشید و هر گونه تغییرات کوچک و بزرگ را مد 

نظر قرار دهید. 
اقداماتی که در راستای مقابله با کمبود پروتئین 

می توان انجام داد 
کاهش مصرف مواد غذایی فرآوری شده 

اگر در طول روز کربوهیدارت ها و قندهای بسیاری 
مصرف می کنید، آنها را با مواد غذایی کامل مانند گوشت 
تازه، تخم مرغ پخته، ماست یونانی، غلات کامل، میوه ها 

و سبزیجات جایگزین کنید. 
مصرف منابع پروتئین جایگزین 

اگر گیاهخوار یا وگان هستید، استفاده از منابع پروتئین 
گیاهی مانند غلات کامل، عدس، لوبیا، سویا، مغزهای 

خوراکی، دانه ها و سبزیجات را مد نظر قرار دهید. 
مکمل های پروتئین 

اگر به دریافت پروتئین بیشتر از رژیم غذایی خود نیاز 
دارید، مصرف مکمل های تهیه شده از سویا، تخم مرغ، 

برنج، و نخود فرنگی را مد نظر قرار دهید. 
مراجعه به پزشک 

اما  کنید،  می  پروتئین مصرف  کافی  میزان  به  اگر 
همچنان از عوارض جانبی ذکر شده در بالا رنج می برید، 
ممکن است با اسید کم معده مواجه باشید، که به معنای 
ناتوانی بدن در جذب مواد مغذی است. برخی مکمل های 
خاص )مانند آنزیم های گوارشی( می توانند به بهبود این 

شرایط کمک کنند.

دلایل عکس العمل های عجیب چشم
چه در شرایط خاص و چه در شرایط عادی باید مراقب چشم هایمان باشیم و هر 

از چند گاهی آن ها را از نظر بیماری هایی مانند آب سیاه، آب مروارید و تورم ماکولا 
بررسی کنیم. اما گاهی تغییراتی در چشم ها رخ می دهد که نشان از بیماری های 

دیگر و البته جدی در درون بدن دارند.
کلسترول خون بالا

کسی که دچار کلسترول خون بالا است، می تواند دچار نابینایی موقتی شود که 
می آید و می رود، مانند کشیدن پرده روی چشم و یا عبور سایه از مقابل چشم . این 
حالت نشانه ی آن است که شریان کاروتید شما به وسیله ی پلاک های چربی مسدود 
شده و تلاش می کند خون را به چشم های شما برساند.  ممکن است در این حالت 
احساس درد چشم را نیز تجربه کنید، متوجه تشکیل حلقه ی خاکستری اطراف قرنیه 
شوید و یا در تنظیم نور روشن دچار مشکل شوید. در برخی موارد، رسوب کلسترول 
به شکل دانه های زردرنگی روی پلک چشم به نام گزانتلاسما )xanthelasma( شما 

دیده می شود.
مشکلات تیروئید

تیروئید یک غده پروانه ای شکل در ناحیه گردن است و هورمون های خاصی را 
تولید می کند که به تنظیم رشد و سوخت و ساز بدن کمک می کنند. اگر تیروئیدتان 
به درستی کار نکند، مشکلات متعددی ایجاد می شود که گاهی اوقات شامل ورم 
عضلات چشم و کاسه چشم است که باعث می شود چشم برآمده و بزرگ تر از حد 
معمول به نظر برسد. همچنین ممکن است دو بینی چشم نیز رخ دهد. بیماری گریوز 
یک اختلال خودایمنی است که بر تیروئید شما تاثیر می گذارد و می تواند پلک 
چشم تان را جمع کند که چشم به نظر بزرگ تر از حد معمول به نظر می رسد. اگر 
پلک چشم تان به اندازه کافی جمع شود تا حدی که شما نتوانید چشم های خود را 
ببندید ممکن است دچار خشکی چشم شوید، زیرا پلک ها نمی توانند رطوبت چشم 

را حفظ کنند.
دیابت

معاینه منظم چشم یک ایده خوب برای هر کسی به حساب می آید، اما اگر دیابت 
دارید و یا در معرض خطر بالای ابتلا به این بیماری هستید، برای تأیید سلامت چشم 
هایتان، به طور منظم به چشم پزشک مراجعه کنید. دیابت می تواند سبب تورم ماکولا 
)بخشی از شبکیه چشم که دید مرکزی را کنترل می کند( شود. در عین حال ممکن 
است به طور کامل بینایی خود را از دست بدهید. افراد مبتلا به دیابت بیشتر دچار 
گلوکوم )آب سیاه چشم( و آب مروارید می شوند. همچنین باید مواظب رتینوپاتی 
دیابتی نیز باشند. این بیماری مجموعه ای از اختلالات است که بخش حساس به نور 
چشم را تحت تاثیر قرار می شود. رتینوپاتی می تواند مشکلاتی مانند تاری دید و یا 

حتی پارگی شبکیه را به دنبال داشته باشد.
سکته مغزی

از دست دادن ناگهانی بینایی عجیب است و می تواند نشانه ی ابتلای شما به سکته 
ی مغزی باشد. نابینایی به دلیل سکته ی مغزی معمولا در یک چشم اتفاق می 
افتد، اما می تواند هر دو چشم را نیز درگیر کند. گاهی اوقات سکته ی مغزی سبب 
تخریب اعصابی که موجب حرکت چشم ها می شوند، خواهد شد که به دوبینی 

ختم می شود.
عجیب و غریب است، اما سکته می تواند در خود چشم نیز رخ دهد که به آن سکته 
ی شبکیه می گویند و زمانی اتفاق می افتد که عروق خونی در شبکیه چشم با پلاک 
مسدود شوند. اگر شما دارای فشار خون بالا و یا بیماری شریان کاروتید هستید، با 
احتمال بیشتری به سکته ی چشمی دچار می شوید. هر نوع از سکته، نیازمند مراقبت 
های فوری است، بنابراین اگر به طور ناگهانی بینایی تان را  در یک یا هر دو چشم از 

دست دادید، سریعا با اورژانس تماس بگیرید.
میگرن شبکیه

نقاط کور موقت در بینایی می تواند به این معنا باشد که شما به میگرن چشم دچار 
هستید. این مشکل با سردرد میگرنی یکی نیست. میگرن شبکیه به علت "لکه های 
خالی" در بینایی به نام"اسکوتوماس" ایجاد می شود. نقاط کور تنها برای چند دقیقه  
طول می کشد و ممکن است با درد همراه باشد ) و ممکن است بدون درد باشد(. 
همچنین احتمال آن وجود دارد که شما نقاط نورانی را ببینید، دیدتان تار شود و 
یا سردرد قبل یا بعد از علائم چشم را تجربه کنید. اگر این حالات مدام تکرار می 
شوند، به خصوص اگر تنها در یک چشم اتفاق می افتند، با یک چشم پزشک دیدار 

داشته باشید.
بیماری خودایمنی

آیا شما دچار افتادگی پلک هستید؟ این می تواند نشانه ای از یک اختلال خودایمنی 
به نام میاستنی گراویس باشد که باعث ضعف عضلانی می شود و باز و بسته شدن 
پلک ها را سخت می کند. در عین حال، لوپوس و انواع خاصی از ورم مفاصل می تواند 
به یووئیت )التهاب و عفونت مشیمیه چشم( منجر گردند. گاهی اوقات تغییرات بینایی 

می تواند نشانه ی بیماری ام اس باشد. 
اگر شما در طول یک دوره ی زمانی چند روزه تا چند هفته ای ، در یک چشم 
کاهش بینایی داشتید و یا در داخل یا اطراف چشم دردی احساس کردید، به ویژه 
زمانی که آن را حرکت می دادید، می تواند از اولین نشانه های بیماری ام اس در 

شما باشد.

کمک به سلامت قلب 

فواید موز قرمز را بشناسید
 موز زرد منبع غنی پتاسیم با طعمی شیرین است اما موز قرمز دارای عطر و طعمی 

منحصر به فرد و ترکیبی با طعم تمشک است. 
تُری تدرو، کارشناس تغذیه، عنوان می کند که خواص موز قرمز به مراتب بیشتر از 

موز زرد است و طعم آن شیرین تر است چراکه سرشار از قند و کالری است.
وی می گوید: »موز قرمز حدود 30 کالری بیشتر و 8 گرم قند بیشتر در مقایسه با 
موز زرد با اندازه مشابه دارد.« موز قرمز میوه ای نادر است که عمدتاً در شرق آفریقا، 
 C آسیا، آمریکای جنوبی و امارات یافت می شود و بیش از موز زرد، سرشار از ویتامین

و پتاسیم است. در ادامه به برخی خواص آن اشاره می شود.
تقویت سیستم ایمنی

موز قرمز سرشار از ویتامین C است که بسیار برای سلامت ایمنی بدن مهم است. 
ویتامین C موجب تحریک تولید لمفوسیت ها می شود. لمفوسیت ها سلول های 
سفید خون هستند که به پاتوژن های مهاجم نظیر باکتری ها حمله کرده، سلول های 
سرطانی یا عفونی شده را نابود کرده، سیستم ایمنی را تنظیم می کنند و آنتی بادی 
می سازند. به عنوان یک آنتی اکسیدان، این ویتامین از سلول های سفید خون در 
مقابل مواد شیمیایی آزادشده برای نابودی پاتوژن ها حفاظت می کند. یک موز قرمز 

99 گرمی حاوی 15 درصد از میزان مجاز ویتامین C توصیه شده است.
کمک به سلامت قلب

موز قرمز همانند موز زرد سرشار از پتاسیم است. یک موز متوسط حاوی 400 
میلیگرم پتاسیم است که 11 درصد از میزان مجاز روزانه آن را تامین می کند. انجمن 
قلب آمریکا توصیه می کند برای کمک به کاهش فشار خون از مواد خوراکی حاوی 
پتاسیم بیشتر استفاده شود. این مواد خوراکی با تاثیرات منفی سدیم مقابله کرده و به 

کاهش فشارخون که فاکتور پرخطر اصلی بیماری قلبی است مقابله می کند.
اگرچه رژیم غذایی سرشار از پتاسیم برای برخی بیماران، مخصوصا افراد دارای 
سابقه بیماری کلیوی، ایمن نیست. از اینرو این گروه از افراد باید با پزشک شان 

مشورت کنند.
بهبود سلامت چشم و پوست

موز قرمز منبع خوب بتاکاروتن، رنگدانه نارنجی-قرمز یافت شده در میوه هاست. 
بدن انسان بتاکاروتن را به ویتامین A تبدیل می کند که برای حفظ سلامت پوست، 

غشاهای مخاطی، سیستم ایمنی و سلامت چشم و بینایی ضروری است.
تسهیل روند هضم

این میوه سرشار از فیبر بوده که می تواند مشکلات هضم نظیر یبوست را تسکین 
بخشد.

به گفته تدرو، این میوه یک پروبیوتیک نیز هست که به هضم خوب غذا و سلامت 
روده کمک می کند چراکه سوخت لازم برای این میکروارگانیزم ها را تامین می نماید.

کمک به ترک سیگار
موز قرمز به دلیل محتوای پتاسیم و منیزیم، روند ترک سیگار را آسان تر می کند. با 

بازگشت نیکوتین مقابله کرده و تمایل به سیگار کشیدن را کاهش می دهد.
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پژوهشگران وزارت جهاد کشاورزی یک پوشش بسته بندی نانو ساختار را برای 
بسته بندی و افزایش ماندگاری سیب گلاب تولید کردند.

محصولات باغی نقش مهمی در تأمین نیاز غذایی و سلامت جامعه ایفا می کنند. 
این گروه از محصولات کشاورزی به دلیل اینکه حاوی رطوبت زیادی هستند، به شدت 

فسادپذیرند.
از سوی دیگر، این محصولات پس از برداشت نیز به فعالیت حیاتی خود ادامه می دهند. 
بنابراین در صورت عدم مراقبت صحیح از این محصولات، بخش عمده ای از آنها در مراحل 
مختلف پس از برداشت از بین می روند. کاهش و به حداقل رساندن چنین ضایعاتی یکی 
از اولویت های هر کشوری است. بهره گیری از فناوری نانو در این راستا، این امکان را برای 

کاهش ضایعات پس از برداشت محصولات باغی به وجود آورده است.
دکتر فوژان بدیعی عضو هیأت موسسه تحقیقات فنی و مهندسی کشاورزی و از 
محققان این طرح هدف از انجام این تحقیق را پوشش دادن و بسته بندی سیب گلاب 
با یک پوشش طبیعی بر پایه کیتوزان عنوان کرد و افزود: کارایی این پوشش به وسیله 
فناوری نانو ارتقا یافته است تا بتوان ضایعات پس از برداشت این میوه حساس را کاهش 
داده، خواص تازه خوری آن را برای مدت بیشتری حفظ کرده و زمینه را برای صادرات 

فراهم کرد.«
وی ادامه داد:  استفاده از نتایج این طرح می تواند موجب کاهش ضایعات پس از برداشت 
محصولات باغی و افزایش ماندگاری و کیفیت آنها شود که می تواند به افزایش صادرات 

این محصولات منتهی شود.
دکتر فوژان پوشش نانو کیتوزان تولید شده در این طرح را حاوی نانوذراتی با ابعاد 
کمتر از 100 نانومتر دانست و یادآور شد: حضور این نانوذرات موجب کاهش منافذ این 
پوشش ها و در نتیجه کاهش میزان نفوذپذیری به گازهای تنفسی و بخارآب شده است.

این محقق تاکید کرد: نتایج این تحقیقات نشان داد که پوشش دهی سیب گلاب که با 
پوشش نانو کیتوزان، رسیدگی طبیعی میوه را کندتر کرده است. همچنین پوشش، شدت 
تنفس و میزان تولید اتیلن در مرحله رسیدگی را نسبت به سیب های بدون پوشش به طور 

معنی داری کاهش داده است.

موفقیت محققان در افزایش ماندگاری
خودورهای  سیب گلاب با بسته بندی نانویی تولیدکنندگان  که  می رسد  نظر  به 

روش هایی  دنبال  به  پنگوئن ها  از  الهام  با  هوشمند 
برای اطمینان از سازمان دهی ایمن کدها در این گونه 

خودروها هستند.
ایده خودروهای خودران که کاملا بدون هدایت   
دست عمل می کنند باعث می شود که افراد در مواجهه 
با این خودورها دچار اضطراب شده و نگران این باشند 
که این خودروها با این همه نرم افزار دیجیتالی به چه 

نحو عمل می کنند.
محققانی که بر روی ایمنی نرم افزارهای خودور عمل 
می کنند می گویند با هوشمند شدن خودروها ایمنی به 
یک اولویت بسیار مهم تبدیل شده است و استفاده از 
اطلاعات دیگر خودروها، چراغ های راهنمایی و منابع 

آنلاین اهمیت صد چندان یافته است.
محققان دانشگاه هال به بررسی سیستم آزمایشی با 
الهام از پنگوئن ها پرداخته اند که در آینده می تواند برای 
افزایش ایمنی خودروهای هوشمند به کار گرفته شود.

محققان با مطالعه رفتار پنگوئن ها دریافتند کارایی 
استراتژی هایی که این حیوانات در زمان شکار در پیش 

می گیرند بسیار قابل توجه است.
آنها دریافتند فعالیت گروهی پنگوئن ها در طول شکار، 
کاوش و جستجو در قالب گروه و غواصی همزمان 
برای گیر انداختن ماهی ها کلید موفقیت آن ها در این 

استراتژی هاست.
نقاط  در  تجمع  با  پنگوئن ها  می گویند  محققان 

کم عمق آب به بازشناسی افراد گروه خود می پردازند 
تا به این ترتیب در طول شکار، کارایی مصرف انرژی را 

به حداکثر برسانند.
به  پنگوئن ها  شکار  استراژی  از  الهام  با  محققان 

بررسی روشی برای اطمینان از عملکرد درست اجزا 
نرم افزاری خودروهای هوشمند که برای تامین ایمنی 
این خودورها امری ضروری است، پرداختند. عملکرد 
درست به این معنی است که اطمینان حاصل شود 
نرم افزار درست همان کاری را که از آن می خواهیم 
انجام می دهد، داده ها را به خوبی به کار می گیرد و دچار 

خرابی یا خطا نمی شود.
بسیاری از استانداردهای ایمنی از مفهوم درجه اعتبار 
سطح ایمنی یا )SIL( استفاده می کنند تا خروجی یک 
سیستم را از لحاظ سطح ایمنی آن محاسبه و موفقیت 
یا شکست سیستم را به طور کمی اندازه گیری کنند. 
SLI یک نوع اندازه گیری است که کارایی و اجرای 

سیستم های ایمنی را بیان می کند.
 SIL محققان به دنبال روش جدیدی بودند که در آن
خودرو با استفاده از روش فوق ابتدایی با الهام از طبیعت 
که به نام الگوریتم بهینه سازی جستجوی پنگوئن ها 

شناخته می شود، محاسبه و تامین شود.
محققان بر این باروند که روش های ساخت خودروهای 
مدرن به شدت نیازمند بهینه سازی هستند. هرچند 
سیستم های تست دستی موجود می توانند کدهایی که 
در یک خودرو وجود دارند را به خوبی بررسی کنند، 
اما سیستم های مبتنی بر پنگوئن ها می توانند این کار 
را بسیار بهتر انجام داده، نقص ها را به خوبی برطرف و 
استفاده از کدها را بهینه کنند. درست مثل همان کاری 

که پنگوئن ها در دنیای واقعی انجام می دهند.

طراحی نرم افزار خودرو با الهام از استراتژی های شکار پنگوئن

دانشمندان ماده ای با قابلیت جذب نور برای خنک سازی ساختمان ها و خودروها 
در روزهای داغ تابستان ارائه کردند.

این ماده توسط مهندسان دانشگاه کالیفرنیا در سن دیه گو ایالات متحده ساخته 
شده و "جاذب عالی پهن باند" نامیده شده است.

این ماده بیش از 87 درصد نور نزدیک مادون قرمز و 98 درصد نور با طول 
موج 1550 نانومتر را جذب می کند که این مقیاس برابر طول موج فیبرهای نوری 

مخابراتی است.
این ماده قادر به جذب نور از هر زاویه بوده و از نظر جذب نورهای خاص و عبور 

برخی نورهای دیگر بهینه سازی شده است.
مواد جاذب نور کنونی به خوبی نور را جذب می کنند، اما بسیار حجیم هستند و 
به راحتی شکسته و خم می شوند، البته قابلیت کنترل جذب نورهای خاص و یا عبور 

طول موج های ویژه دیگر را نیز ندارند.
طرح ارائه شده پروفسور زانووی لیو و دونالدسیربلی بر اساس ذرات نانو ماده جدید 

نازک، قابل انعطاف و قابل تنظیم است.  

ساخت نانو ماده جدید برای خنک سازی 
ساختمانها و خودروها در تابستان

محققان پارک علم و فناوری دانشگاه تهران با استفاده از فناوری واقعیت مجازی 
سامانه هایی را عرضه کردند که امکان شبیه سازی فضای واقعی را در محیط وب 

فراهم کرده است.
کام دین حاجی میرزایی مجری طرح با بیان اینکه فناوری واقعیت مجازی آنلاین 
)OVR( اولین نسخه از موتور پردازش تصاویر با فناوری Micro Image است، گفت: 
این فناوری برای تولید انواع شبیه ساز آنلاین بر اساس استانداردهای وب بدون نیاز 
به نصب نرم افزار جانبی عرضه شده است که قابلیت ایجاد Call to Action بر روی 
عناصر تصاویر، حرکت و چرخش و تسریع سه بعدی اجزا تصویر از طریق کلیک بر 

روی آنها و پیاده سازی سناریوهای حرکتی در محیط های واقعی و مجازی را دارد.
وی اضافه کرد: از طریق این فناوری ما به کاربرها این امکان را می دهیم که از طریق 
نرم افزارهای رایانه ای در محیط دیگری حضور داشته باشند و بتوانند کالا و محیط را 

در فضای وب شبیه سازی کنند.
حاجی میرزایی ادامه داد: به عنوان مثال، شرکت های خودروساز که می خواهند 
خودروی خود را نمایش دهند ممکن است یک عکس از خودرو بر روی سایتشان 
قرار دهند و ما با استفاده از این فناوری می توانیم از طریق این عکس خودرو مورد 
نظر را شبیه سازی کنیم و کاربران در محیط وب سایت می توانند با کلیک کردن بر 
روی خودرو شبیه سازی شده، در خودرو را باز کند، سوار آن شوند، چراغ های خودرو 

را روشن و خاموش کنند.

مجری طرح با تاکید بر اینکه با استفاده از این نرم افزار یا محصول دیگری ارائه 
دادیم، خاطر نشان کرد: این محصول جدید با عنوان »فروشگاه آنلاین سه بعدی« 
است. با استفاده از این محصول خریداران می توانند به صورت مجازی در فروشگاه 
قدم بزنید روی کالاها کلیک کنند و از سوی دیگر امکان جلو آمدن و چرخش کالاها 

برای خریداران مهیا شده است.
وی »سامانه ساعت صفر« را از دیگر محصولات تولید شده با استفاده از فناوری 
OVR عنوان کرد و افزود: سامانه ساعت صفر، ارائه شهرهای اینترنتی است. هرکسی 
که عضو این شهرها شد خانه خودش را دارد و می تواند از شبکه های تلویزیونی و 

برنامه های آن استفاده کند، وارد خیابان های شهر شود و به فروشگاه ها برود.
این محقق با تاکید بر اینکه شهرهای ساخته شده، ترکیبی از واقعیت و تخیل است، 
اظهار کرد: ولی خود شهر انیمیشنی است و می تواند با واقعیت ترکیب شود به گونه ای 
که می توان مرکز خریدی را طراحی کرد که خود ساختمان طراحی شود ولی داخل 
آن واقعی باشد. وی با بیان اینکه این سامانه به صورت »وب سایت« طراحی شده 
است، اضافه کرد: نیمه اول سال 96، سامانه ساعت صفر به بهره برداری خواهد رسید 
ولی شبیه ساز خودرو و شبیه سازهای مراکز خرید آماده ارائه خدمت به کاربران 
است. حاجی میزایی با اشاره به کاربردهای این سامانه ها گفت: این سامانه ها برای هر 
صنعتی که بخواهد کالای خود را شبیه سازی کند و در محیط وب به کاربران ارائه 
دهد قابل استفاده است. وی با اشاره به نوآوری های این سامانه خاطر نشان کرد: در 
سامانه هایی که در این زمینه ارائه شده است، تصاویر 360 درجه و کروی است و کاربر 
تنها تصاویر را از اطراف آن می بیند ولی این سامانه کاربر امکان تعامل با محیط را دارد 

به گونه ای که با کلیک بر روی تصاویر می تواند در خودرو را باز کند.
به گفته وی قابلیت حرکت پیوسته در محیط، عدم نیاز به نرم افزارهای جانبی، 
بهینه سازی شده برای انواع سرعت اینترنت، قابلیت استفاده در صفحه نمایش های 
بزرگ، قابلیت صدا گذاری زمینه و صدا گذاری بر روی انواع اکشن های سناریو و 

قابلیت ادغام با واقعیت افزوده از جمله مزایای سامانه های طراحی شده است
به گزارش ایسنا واقعیت مجازی، تلاش بشر برای برداشتن مرزهای بین فضای 
واقعی و مجازی است و یک فناوری نوین است که به کاربر امکان می دهد تا با یک 
محیط شبیه سازی رایانه ای اندرکنش یا تعاملی باشد. با فناوری واقعیت مجازی 
می توان این امکان را فراهم کرد تا افراد بتوانند از امکانات و مکان شما به خوبی 

دیدن کنند.

لمس فضای واقعی در محیط وب با سامانه ابداعی محققان کشور

سلولهای کبدی قابل ترمیم هستند؟
یک فوق تخصص بیماری های گوارش و کبد گفت: کبد چرب ناشی از افزایش مواد 

قندی، چربی زیاد و عدم تحرک است.
دکتر محسن نصیری، فوق تخصص بیماری های گوارش و کبد در برنامه »مجله 
پزشکی« گروه بهداشت و تندرستی شبکه رادیویی سلامت با بیان این مطلب افزود: 
کبد چرب ناشی از افزایش مواد قندی، چربی زیاد و عدم تحرک است که ممکن 
است انسانها داشته باشند و در نتیجه ان کبد چرب غیر الکلی مورد شایعی است 
اما الکلی جزو مواردی است که کبد چرب با ان زیاد شناخته شده است.وی با بیان 
اینکه خوشبختانه عارضه کبد چرب به راحتی با قطع مصرف الکل به صورت 100 
در صد برگشت پذیر است، تاکید کرد: بنابراین حسن ان در تماس با بیماریهای ناشی 
از سموم الکل داریم این است که به شرط اینکه مصرف الکل کنار گذاشته شود ان 
عارضه جلوتر نمی رود و حتی برگشت پذیر است.وی در ادامه گفت: اما اگر مصرف 
الکل ادامه یابد به اینجا بسنده نمی شود و سلولهای کبدی به خاطر چربی شدن 
تخریب می شوند اینجاست که با التهاب کبدی مواجه خواهیم شد که التهاب کبدی 
ناشی از یک سم به نام الکل بی سر و صدا شکل می گیرد.نصیری اظهارداشت:درد، 
بی اشتهایی، استفراغ، زردی و ... نشان دهنده این است که سلولهای کبدی نمی توانند 

کار خودشان را انجام دهند و مواد سمی را دفع کنند.
اگر در این مرحله نیز مصرف الکل کنار گذاشته شود باز بدن می تواند ترمیم انجام 
دهد و با درمان طبی بیماری و کبد را درمان کرد تا کبد به وظیفه و فعالیت خود 

بپردازد.
این فوق تخصص بیماری های گوارش و کبد با بیان اینکه کبد، یک پالایشگاه 
دارد،  را  غیرضروری  و  زاید، سمی  مواد  دفع  رسالت  که  است  بدن  در  بزرگ 
خاطرنشان کرد: اما اگر افراد باز هم مصرف الکل را ادامه دهد هپاتیت الکلی به 
نارسایی کبد منجر می شود که دیگر برگشت پذیر نخواهد بود و عملا فرد کبد 

خودض را از دست داده است.
نصیری در پایان اظهارداشت: وقتی کبد نباشد و آن پالایشگاه بزرگ در بدن وجود 
نداشته باشد اندام های دیگر بدن از قبیل قلب و ... بدون کبد نمی توانند فعالیت کنند 

و برای فرد ادامه حیات ممکن است مقدور نباشد.

زنان 6 برابر بیشتر از مردان به سرطان 
مبتلا می شوند

 محققان انجمن سرطان انگلیس با توجه به روند افزایش ابتلای زنان به سرطان، 
تخمین می زنند تا سال 2035، زنان 6 برابر بیشتر از مردان به سرطان مبتلا شوند. 

به گزارش فارس،  آخرین تحقیقات دانشمندان نشان داده است زنان چند برابر بیش 
از مردان به سرطان دچار می شوند که از شیوه زندگی غلط نشأت می گیرد. 

اشتغال زنان و در پی آن بی خوابی های پی در پی در حالی که متأهل هستند و 
فرزندی نیز دارند موجب شده است دغدغه فکری زنان افزایش یابد و آنها بیش از 

توانایی خود انرژی بگذارند.
تحمل استرس و فشارهای زیاد در محل کار و از دست دادن فرصت برای آشپزی 
و تهیه غذای سالم منجر شده است زنان بیش از مردان در خطر ابتلا به سرطان 

قرار بگیرند. 
چاقی ناشی از بی تحرکی، عدم مصرف غذاهای سالم و فشارهای عصبی نیز این 
احتمال را بیش از قبل افزایش می دهد. این در حالیست که بعضی از زنان بیش از 
مردان سیگار می کشند؛ تمام این ها باعث می شود زنان در معرض سرطان سینه،  

تخمدان، کبد و ریه باشند و چندین برابر بیش از مردان مبتلا شوند. 
محققان انجمن سرطان انگلیس با توجه به روند افزایش ابتلای زنان به سرطان 
تخمین می زند تا سال 2035، زنان 6 برابر بیشتر از مردان به سرطان مبتلا 

شوند. 
کارشناسان باور دارند، تغییرات ساده در شیوه زندگی مانند حفظ وزن متعادل، 
ورزش منظم، عدم مصرف الکل و دخانیات تا حد زیادی ابتلا به سرطان را کاهش 

می دهد. 
محققان از روند سریع ابتلای زنان به سرطان ابراز نگرانی می کنند و معتقدند، ادامه 

روند غلط زنان در شیوه زندگی، تبعات جبران ناپذیری برای جامعه خواهد داشت. 
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مدیرعامل شرکت شهرك های صنعتی استان قم :

واحدهای صنعتی نبایدغدغه ای 
جز تولید داشته باشند 

مدیرعامل شرکت شهرك های صنعتی استان قم تاکید کرد؛ شرایط و زمینه صنعت 
باید به گونه ای باشد که فعالان بخش صنایع کوچك دغدغه ای به غیر از تولید 

نداشته باشند.
امیرطیبی نژاد در حاشیه بازدید استاندار قم از منطقه سلفچگان و افتتاح طرح های 
دهه مبارك فجر با اعلام این مطلب اظهارداشت:  در سال "اقتصاد مقاومتی، اقدام 
وعمل" تمام تلاش و برنامه های سازمان صنایع کوچك وشهرك های صنعتی ایران 

رفع دغدغه واحدهای تولیدی است.
وی با اشاره به اجرای طرح های حمایتی این شرکت از تولید کنندگان گفت: 
ما بدنبال ایجاد شرایط و زمینه ای هستیم که صنعتگران در بخش صنایع کوچك 

ومتوسط دغدغه ای بجز تولید و فروش محصولات خود نداشته باشند.
طیبی نژاد ضمن تقدیر از مسوولان عالی استان که همواره پشتیبان صنعت و تولید 
داخلی بوده اند تصریح کرد: خوشبختانه این حمایت در سال جاری شکل جدیدی به 

خود گرفته و امیدواریم این روند حمایتی روز به روز بیشتر شود.
مدیرعامل شرکت شهرك های صنعتی قم در ادامه اشتغال شهر های استان قم و 
تلاش برای تولید پایدار را از دیگر برنامه های این شرکت برشمرد و افزود: وجود شهرك 
های صنعتی در مناطق مختلف، خود سبب ایجاد تولید و اشتغال پایدار می شود که 
نگاه حمایتی دستگاه های مختلف سبب توسعه و رونق بیشتر این شهرك ها خواهد 
شد. وی همچنین کمك به واحدهای صنعتی در سه بخش پیش تولید، تولید و فروش 
را مد نظر قرار داد و بیان داشت: در بخش فروش امسال چندین طرح از سوی سازمان 
صنایع کوچك مد نظر قرار گرفت که از جمله آنها نگاه صادراتی به تولیدات بود که این 
امر سبب افزایش کیفیت کالاهای تولید داخل و همچنین گسترده شدن بازارهای 
فروش آنها شده است. وی ورود صنایع کوچك قم به فرا بورس و بورس کالا را از دیگر 
برنامه های این شرکت عنوان کرد و یادآور شد: به منظور آشنایی بیشتر صنایع کوچك 
ومتوسط استان برای ورود مناسب به بورس کالا دوره ای آموزشی روز پنجشنبه 

توسط این شرکت در مجتمع فرهنگی شکوهیه برگزار می گردد.

شهردار منطقه چهار قم خبرداد

هزینه ۱۰ میلیاردی برای احداث بلوار آیت الله قاضی 
شهردار منطقه چهار قم از هزینه 10 میلیارد ریالی شهرداری برای احداث بلوار 

آیت الله قاضی خرم آبادی خبر داد .
مجید متین فر با اشاره به وضعیت احداث و تکمیل بلوار آیت الله قاضی خرم آبادی، 
اظهار کرد: این بلوار به موازات شهرك قدس در کنار دانشگاه قم در حال احداث و 
بهسازی است و عملیات اجرایی آن پیشرفت قابل توجهی داشته است. شهردار منطقه 
چهار قم با بیان اینکه عملیات اجرایی این پروژه از سال گذشته آغاز شده است، افزود: 
احداث این بلوار تاثیر بسزایی در کاهش بار ترافیکی شهرك قدس و همچنین انحراف 
ترافیك بلوار غدیر خواهد داشت. متین فر با بیان اینکه عمده عملیات اجرایی این 
بلوار به اتمام رسیده است، افزود: ورودی آن برای اتصال به بلوار غدیر نیز در مراحل 
نهایی قرار دارد و به زودی شاهد بهره برداری از آن خواهیم بود. وی با اشاره به انجام 
عملیات جدول گذاری، زیرسازی و جابجایی تاسیسات در این پروژه، گفت: در این 
پروژه که قریب به یك کیلومتر طول دارد بالغ بر یك میلیارد تومان هزینه شده است. 
شهردار منطقه چهار قم همچنین با اشاره به دیگر پروژه های عمرانی منطقه چهار، 
تصریح کرد: اصلاح هندسی معابر حادثه خیز، اصلاح هندسی بلوار عمادمغنیه، اصلاح 
هندسی شهرك زین الدین انتهای بلوار پاییزان، اصلاح هندسی بلوار شهید کریمی و 

اصلاح هندسی بلوار جمهوری از دیگر پروژه های اجرا شده در منطقه چهار است.

مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم خبرداد

احداث ۱۰ ایستگاه ثابت بازیافت
 در سال آینده در قم

مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم از احداث 10 ایستگاه ثابت 
بازیافت در سال آینده خبر داد.

سیدعبدالله میرابراهیمی با اشاره به فعالیت غرفه های جمع آوری پسماند خشك 
در سطح شهر، اظهار کرد: 23 غرفه دریافت پسماند خشك در سطح شهر وجود دارد 
که به صورت مستمر در سطح شهر فعالیت می کنند. مدیرعامل سازمان مدیریت 
پسماند شهرداری قم با بیان اینکه فعالیت غرفه های پسماند خشك در 6 ماهه نخست 
سال عصرها از ساعت 16 تا 20 است، افزود: این غرفه ها ابتدای سال 15 عدد بود که 
هم اکنون به 23 غرفه افزایش یافته و ماهیانه با توجه به تقاضا و پراکندگی افزایش 
پیدا می کند. میرابراهیمی با اشاره به وضعیت افزایش غرفه های مدیریت پسماند، 
تصریح کرد: کنار توسعه غرفه های بازیافت بحث احداث ساختمان های بازیافت در 
برنامه کاری است که هر سال سعی داریم یك مورد در هر منطقه اضافه شود و در 
حال حاضر در مناطق یك و هفت شهرداری ، عملیات اجرایی آغاز شده است. وی 
با تاکید بر اینکه سال آینده 10 ایستگاه ثابت بازیافت ایجاد خواهد شد، تصریح 
کرد: کانکس های بازیافت نیز سال بعد 20 مورد اضافه می شود. مدیرعامل سازمان 
مدیریت پسماند شهرداری قم با تاکید بر ضرورت مشارکت شهروندان در تفکیك زباله 
و بازیافت آن، گفت: تحویل پسماند خشك از شهروندان و اهدای کالای جایگزین 
و اهدای برگه های قرعه کشی و امتیاز از سوی ما انجام می شود. میرابراهیمی بیان 
کرد: شهروندان در ازای جایگزین پسماند خشکی که درب منازل تحویل می دهند 
برگه های امتیاز می گیرند و به ازای هر 100 برگه کارت طلایی اهداء می شود که 
شماره سریال آن مخفی بوده و براساس راهنمایی شماره سریال و کد غرفه را پیامك 
زده و هر ماهه از بین کارت های طلایی به ازای هر غرفه قرعه کشی صورت گرفته و 

هدایای اهدا می شود.

در نیمه نخست بهمن ماه صورت گرفت

برقراری بیش از ۷ هزار تماس با سامانه ۱3۷ 
شهرداری قم

سرپرست سامانه 137 و 1888 شهرداری قم از برقراری بیش از 7 هزار تماس با 
سامانه 137 در نیمه نخست بهمن ماه خبر داد.

ابراهیم خسروی با اشاره به تماس های برقرار شده با سامانه 137 در نیمه نخست 
بهمن ماه، اظهار کرد: مجموعا از ابتدا تا پانزدهم بهمن ماه هفت هزار و 356 تماس 
با این سامانه برقرار شده است. سرپرست سامانه 137 و 1888 شهرداری قم با بیان 
اینکه سه هزار و 168 تماس به مباحث راهنمای زائر و اطلاع رسانی اختصاص داشته 
است، افزود: در حوزه خدمات شهری نیز دو هزار و 934 تماس با سامانه 137 در این 
مدت برقرار شده است. خسروی ادامه داد: همچنین 835 تماس در حوزه شهرسازی، 
312 تماس در حوزه مسایل ترافیکی، 82 تماس در حوزه مسائل فنی و عمرانی و 

25 تماس در حوزه مسایل فرهنگی و روابط عمومی با این سامانه برقرار شده است.
وی بیشترین تماس های برقرار شده با سامانه 137 را در حوزه مسائل سد معبر 
عنوان کرد و افزود: در این حوزه 797 تماس برقرار شده است. سرپرست سامانه 137 
و 1888 شهرداری قم ادامه داد: بعد از این موضوع ، روکش آسفالت معابر و شوارع با 
593 تماس و فضای سبز و پارك ها با 347 تماس بیشترین تماس های برقرار شده با 

سامانه 137 را به خود اختصاص می دهند.

همزمان با ایام الله دهه فجر؛ 

مداحان و شاعران انقلابی در قم تجلیل شدند 
مراسم تجلیل از مداحان و شعرای انقلابی با محوریت تکریم سه چهره ماندگار 
مرحوم حاج حسین محلوجی، مرحوم شیخ عبدالحسین اشعری و نیز مرحوم حاج 

حسن اشعری در قم برگزار شد. 
به گزارش تسنیم ، در این مراسم که به همت بسیج مداحان و کانون مداحان و 
شاعران استان در سالن همایش های شهرداری قم برگزار شد، حاج عباس حیدر 
زاده ، رییس کانون مداحان و شاعران استان قم ضمن گرامیداشت و یاد و خاطره 
این مادحین و شاعران اهل بیت)ع( اظهار داشت: این سه بزرگوار به گونه ای در طول 
زندگی خود رفتار کردند که انسان نقطه ضعفی در آن پیدا نمی کند به خصوص در 

بحث ولایت مداری، انقلابی بودن و انقلابی ماندن و اخلاص سرآمد و زبانزد بودند.
وی با تأکید بر این که ما باید با تبعیت از رهبر معظم انقلاب ، ولایت مداری خود را 
در عمل نشان دهیم، افزود: در شرایطی که دشمنان به دنبال ترویج سکولاریسم در 

هیئات مذهبی هستند، ولایت مداری و انقلابی بودن لازمه دفع خطر دشمن است.
رییس شورای قشر بسیج مداحان استان قم بیان کرد: امثال محلوجی ها و اشعری ها 
در خط ولایت بوده و در همه عمر خود پشتیبان امام راحل و نهضت بودند و امروز 
ما به یاد آن ها هستیم و باید از سیره و رفتار آن ها الگو گیری کنیم. وی افزود: به ویژه 
نباید از اخلاص و معنویت و تعبد در هیچ شرایطی غافل شد چرا که به هرحال ما 
نوکر امام حسین)ع( و خادمان محبان و عاشقان ایشان هستیم و حفظ این افتخار و 
عزت به این است که در همه کارهایمان با اخلاص و ایمان و اخلاق نیکو عمل نماییم.

نمایندگان مجلس با اشاره به طرح دریافت مالیات از بازی های 
از  دریافتی  مالیات  اگرچه  کردند:  مطرح  وارداتی  رایانه ای 
واردکنندگان این بازی ها رقم قابل توجهی نیست اما همین میزان 

مالیات دریافتی، تاثیر فرهنگی فراوانی بر جامعه خواهد داشت. 
چندی پیش طرح دریافت مالیات از بازی های رایانه ای وارداتی 
با هدف کمک به تولید داخلی در این حوزه در کمیسیون تلفیق 
بودجه سال96، مطرح شد اما این پیشنهاد در کمیسیون تلفیق 

رای نیاورد.
رئیس کمیسیون فرهنگی مجلس که عضو کمیسیون تلفیق 
بودجه سال96 است، اعتقاد دارد که دریافت مالیات از بازی های 
رایانه ای وارداتی موجب کمک 100میلیارد تومانی به تولیدکنندگان 

داخلی در این عرصه خواهد شد.
طبق گفته های رئیس مرکز ملی پژوهش های راهبردی جوانان 
کشور،  ایرانی ها سالانه 14.6 میلیارد ساعت از وقت خود را صرف 
بازی های رایانه ای و تلفن همراه می کنند و 89درصد از این افراد را 

جوانان و نوجوانان تشکیل می دهند.
براساس گزارش ها 5 درصد بازی های رایانه ای در داخل تولید 
می شود؛ واردات 95 درصد بازی های رایانه ای، یعنی واردات 95 
درصد اندیشه و فکر و باورها و فرهنگ هایی که متاسفانه هیچ گونه 

ممیزی هم در قبال آن صورت نگرفته است.
بنابراین گزارش، نایب رئیس کمیسیون فرهنگی مجلس با 
اشاره بر لزوم حمایت از افراد متخصص داخلی در تولید بازی های 
رایانه ای، دریافت مالیات از بازی های رایانه ای وارداتی را گامی موثر 

در این راستا دانست.
تأکید  با  همچنین عضو دیگر کمیسیون فرهنگی مجلس 
بر تقویت بازی های رایانه ای تولید داخل، گفت: نوع، اهداف و 
همچنین کاراکترهای بازی های رایانه  ای و موبایلی در صورت 
تطابق با فرهنگ ایرانی-اسلامی به جذابیت بازی و سلامت جوانان 

و نوجوانان کشور کمک می کند.
خبرنگار خبرگزاری خانه ملت در گفت وگو با نمایندگان مجلس 
شورای اسلامی نظر آنها را راجع به تاثیر اخذ مالیات از بازی های 
رایانه ای  خارجی برای تقویت تولیدات بازی های رایانه ای داخلی را 

جویا شد که در ادامه می خوانید.

  دریافت مالیات از بازی های رایانه ای وارداتی 
نصرالله پژمان فر با اشاره به پیگیری طرح دریافت مالیات از 
بازی های رایانه ای وارداتی با هدف کمک به تولید داخلی در این 
حوزه در کمیسیون تلفیق بودجه سال 96، گفت: مالیات دریافتی 
از واردکنندگان این بازی ها شاید به لحاظ رقمی عدد چشمگیر 
را به دنبال نداشته باشد اما همین میزان مالیات دریافتی ضمن 
حمایت از بازی های رایانه ای تولید داخل، تاثیر فرهنگی فراوانی بر 

جامعه خواهد داشت.
نماینده مردم مشهد و کلات در مجلس شورای اسلامی ادامه 
داد: متاسفانه حجم بالای واردات بازی های رایانه ای علاوه بر ضربه 
اقتصادی به تولیدکنندگان داخلی، آسیب های بالایی نیز در زمینه 
تفاوت های فرهنگی به دنبال دارد؛ به همین دلیل طرح دریافت 
مالیات از بازی های رایانه ای وارداتی طبق روش و رویکرد مشخصی، 
باعث کمک به این حوزه خواهد شد زیرا براساس پیش بینی ها 
حدود 10 میلیارد تومان در سال 96 از این طریق درآمدزایی می 

شود تا به تولید و مصرف کننده داخلی تعلق بگیرد.
وی با بیان اینکه این مالیات زمینه فعال کردن تولیدات بازی 
های رایانه ای داخلی را دارد، افزود: متاسفانه به دلیل مخالفت 
در  بازی ها  این  واردکنندگان  از  مالیات  دریافت  طرح  دولت، 
کمیسیون تلفیق بودجه سال 96 رأی کافی را نیاورد اما رایزنی و 
طرح مجدد آن با اعمال تغییراتی در کمیسیون و صحن علنی به 

زودی از سر گرفته خواهد شد.
در  طرح  این  با  دولت  نماینده  مخالفت  دلایل  به  پژمان فر 
کمیسیون تلفیق بودجه سال 96 اشاره کرد و گفت: گویا دلیل 
مخالفت، کم بودن این اعتبار و ادعای بر هم زدن انضباط مالی در 
پی دریافت مالیات است؛ البته آنها مدعی شدند دولت این مبلغ را 
در اختیار تولیدکنندگان قرار خواهد داد اما تجربه ثابت کرده این 

کار را نخواهند کرد.
وی با بیان اینکه مالیاتی که تاکنون به این کالاها تعلق می گرفت 
براساس مالیات عمومی بود لذا قدرت بازدارندگی نداشت، افزود: 
به دنبال همفکری صورت گرفته با تولیدکنندگان داخلی در این 
عرصه، نتیجه مورد اشاره حاصل شد زیرا این طرح می تواند اثرات 
مستقیمی بر اقتصاد بازی های رایانه ای داخلی و جلوگیری از ورود 

فرهنگ غرب داشته باشد.
عضو کمیسیون فرهنگی مجلس با بیان اینکه کمتر از 10 درصد 
بازی های مصرفی در کشور داخلی و بیش از 90 درصد خارجی 
هستند، اضافه کرد: برای برهم زدن این توازن به نفع تولید داخلی 
باید با طرح ها و شیوه های مختلف، مدیریت اقتصادی این فضا 
را در دست گرفت. عضو کمیسیون تلفیق بودجه سال96 ادامه 
داد: اعتبار حاصله از این مالیات ها در اختیار سازمان های مرتبط با 
بازی های رایانه ای زیرمجموعه وزارت فرهنگ به منظور حمایت از 
تولید داخلی و اختصاص سوبسید به مصرف کننده تولید داخلی 

قرار خواهد گرفت.
  لزوم استفاده از استعداد داخلی

جمشید جعفرپور نیز با اشاره به تلاش کمیسیون فرهنگی 
مجلس در مورد دریافت مالیات از بازی های رایانه ای وارداتی با 
هدف کمک به تولید داخلی در این حوزه در کمیسیون تلفیق 
بودجه سال96، گفت: ورود بی رویه و فراوان بازی های رایانه ای 
خارجی به کشور در شرایطی که با معیارها و شاخص های مورد 
انطباق کشور و در بسیاری از موارد مرتبط با فرهنگ ایرانی - 
اسلامی تولید و ارسال نمی شوند، می تواند در درازمدت آسیب زا 
باشد لذا  پیشنهاد کمیسیون فرهنگی مجلس در خصوص دریافت 
مالیات از بازی های رایانه ای وارداتی با هدف کمک به تولید داخلی 

در این حوزه می تواند موثر واقع شود.
نماینده مردم لارستان، خنج و گراش در مجلس شورای اسلامی 
افزود: بازی های رایانه ای خارجی وارداتی به کشور در دسترس همه 
به ویژه نوجوانان و کودکان ایران قرار می گیرد و تاثیرگذاری های 
خود را بر ذهن و روان و افکار کاربرها دارد؛ از این بابت بایستی 

واردات اینگونه بازی ها کنترل شود.
نایب رئیس کمیسیون فرهنگی مجلس با اشاره به اهمیت 
کنترل بازی های رایانه ای تصریح کرد: باید علاوه بر کنترل ورود 
بازی های رایانه ای، بابت ورود این بازی ها مالیات اخذ شود تا هر 
مدل بازی با قیمت نازل اجازه توزیع در بازار ایران را نداشته باشد.

وی با بیان اینکه با دریافت مالیات از بازی های رایانه ای وارداتی 
می توان از تولیدات بازی های رایانه ای داخلی حمایت کرد، خاطر 
نشان کرد: بنا به پیشنهاد کمیسیون فرهنگی مجلس قرار است 

مالیات های گرفته شده از بازی های وارداتی صرف ترویج و حمایت 
از تولید بازی های داخلی شده و سعی شود کفه ترازو به نفع ساخت 

داخل سنگین تر شود.
جعفرپور در ادامه گفت: در ایران توان بسیار خوب در حوزه 
نیروی انسانی برای تولید و نوشتن بازی های رایانه ای وجود دارد 
که شاهد آن، نمونه هایی است که در حال حاضر در بازار وجود 
دارد اما متاسفانه به اندازه ای نیست که بتواند جوابگوی حجم بازار 
بوده و در برابر سیل عظیم بازی های وارداتی رایانه ای مقابله بسیار 

مشخصی کند.
گردشگری   و  اسلامی  تبلیغات  ارشاد،  کمیته  رییس  نایب 
کمیسیون فرهنگی مجلس افزود: باید از بازی های رایانه ای داخلی 
و گروه های جوان، متخصص و توانمندی که در این حوزه فعالیت 
ثمربخش و تاثیرگذار فرهنگی هستند، حمایت شود و کمیسیون 
فرهنگی مجلس نیز بنا به این وظیفه پیشنهاد داده که با افزودن 
مبالغی به بازی های رایانه ای وارداتی، هم این ارزانی و سهل الوصول 
بودن را کنترل کند و از طرفی مبالغ دریافتی را به نفع بازی های 

رایانه ای تولید داخل مورد استفاده قرار دهد.
نماینده مجلس دهم با تاکید بر اینکه باید از گروه های خودجوش 
و توانمند کشور در این حوزه حمایت کرد، گفت: علاوه بر اعتماد 
و حمایت از افراد متخصص و توانمند در تولید بازی های رایانه ای، 
بایستی اولویت های مهم و موثر در در بخش سبک زندگی اسلامی 

و موضوعات متنوع ایرانی و اسلامی نیز اعلام شود.
 نایب رئیس کمیسیون فرهنگی مجلس در پایان گفت: کسانی 
که در صدد نوشتن و تولید بازی های رایانه ای هستند باید با 
در نظر گرفتن اولویت ها و الهام گرفتن از موضوعات و ایده های 
کاملا بومی که در کشور وجود دارد، برای تولید محتواهای مفید 
و سرگرم کننده و جذاب بازی های رایانه ای اقدام کنند تا مجبور 

به کپی برداری و گرته برداری از بازی های رایانه ای خارجی نشوند.
  لزوم حمایت از تولید بازی های رایانه ای داخلی

پروانه سلحشوری نیزبا اشاره به لزوم حمایت از تولید بازی های 
رایانه ای داخلی گفت: تقویت بازی های رایانه ای تولید داخل بسیار 
مهم است چراکه نوع، اهداف و همچنین کاراکترهای بازی های 
رایانه  ای و موبایلی در صورت تطابق با فرهنگ ایرانی-اسلامی به 
جذابیت این صنعت-سرگرمی کمک می کند و از عوامل جذب 
جوانان و نوجوانان است. نماینده مردم تهران، ری، شمیرانات، 
اسلامشهر و پردیس در مجلس شورای اسلامی با اشاره به تلاش 
کمیسیون فرهنگی مجلس در مورد دریافت مالیات از بازی های 
رایانه ای وارداتی با هدف کمک به تولید داخلی در این حوزه در 
کمیسیون تلفیق بودجه سال96، افزود: اگرچه میزان واردات 
بازی های رایانه ای و موبایلی از مبادی رسمی به اندازه ای نیست 
که اخذ مالیات از آن رقم قابل ملاحظه ای شود اما اقدام نمادین 
مثبتی بود؛ با این حال بسیاری از این بازی ها از طریق اینترنت و 
به راحتی در دسترس هستند و همه می توانند آن را دانلود کنند؛ 
بعضی از این بازی ها را می توان رایگان دانلود کرد چراکه طبعاً 
تعداد زیادی از آنها را باید خریداری کرد. سلحشوری با بیان اینکه 
بازی سازان ایرانی چه در حیطه بازی های رایانه ای و چه موبایلی، 
در تولید محصولات داخلی راه خود را باز کرده اند، تصریح کرد: 
ایران در این زمینه پیشرفت کرده و می توان امید داشت که در این 
زمینه موفق تر نیز شویم. رئیس فراکسیون زنان مجلس خاطرنشان 
کرد: بهتر است از تولیدکنندگان بازی ها و سازندگان داخلی که در 
این زمینه تسلط خوبی دارند حمایت شود و از آنها خواسته شود 
تا در موضوعات بومی و کاربردی ایرانی _ اسلامی بیشتر کار کنند.

عضو کمیسیون فرهنگی مجلس شورای اسلامی در پایان گفت: 
بازی های داخلی باید اهدافی از جمله سرگرمی، جذابیت و در عین 
حال سلامت را به جوانان و نوجوانان کشور منتقل کنند و بدون 
شک حمایت مسئولان می تواند بسیار اثرگذار باشد و باید این 

حمایت ها به طور مادی و معنوی صورت گیرد.

نمایندگان مجلس تشریح کردند؛ 

بازیهایرایانهایوارداتی؛فرصتهاوچالشها

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم  خبرداد

اعطای 238۰ میلیارد ریال تسهیلات به صنایع کوچک و متوسط استان قم

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم گفت: برای حفظ و گسترش توان 
تولید صنایع کوچک و متوسط استان قم، از ابتدای تیرماه سال جاری تا کنون 2 هزار و 
380 میلیارد ریال تسهیلات در قالب تسهیلات رونق تولید در اختیار متقاضیان این بخش 

قرار گرفته است.
احمد ذاکری روز یکشنبه در گفت و گو با خبرنگاران ضمن تبریک ایام الله دهه مبارک 
فجر اظهارداشت : واحد صنعتی فولاد غرب آسیا در گذشته با مشکل های متعددی مواجه 
بود که این مشکل ها با همکاری دستگاه های اجرایی استان با بخش خصوصی برطرف 
شد و این واحد صنعتی جان تازه ای گرفت.  وی  افزود: از جمله اتفاق های مهمی که در 
بخش صنعت استان رخ داد، حمایت از واحد صنعتی فولاد غرب آسیا برای حفظ آن بود؛ 
وضعیت تولید این واحد در ماه های گذشته به زیر چهار هزار تُن رسیده بود اما امروز این 
کارخانه می تواند 20 هزار تُن محصول تولید کند و حتی در حال افزایش خط های تولید 

برای بالا بردن این میزان است.
وی بیان کرد: مجموعه مدیریتی استان قم تلاش کرد با حل مشکل مالیاتی و تامین 
سرمایه در گردش مورد نیاز این واحد صنعتی، جایگاه آن را حفظ کند؛ این پیگیری ها با 
حضور موثر بخش خصوصی متولی کارخانه، باعث شد این واحد صنعتی بتواند با قدرت 
به حیات خود ادامه دهد و حتی بتوانند برای 120 تن در بخش های مهندسی و فنی 

فرصت شغلی ایجاد کند.
شرکت فولاد غرب آسیا به اهتمام سرمایه گذاران خصوصی و با تکیه بر تجربه  مدیران 
ارشد فولاد مبارکه در سال 1383 برای اجرای پروژه نورد ورق سرد به ظرفیت 550،000 

تن در سال با ضخامت نهایی 0,18 تا 3 میلیمتر، عرض 600 تا 1700 میلیمتر و وزن هر 
کلاف 6 تا 30 تن با استانداردهای بین المللی، در زمینی به مساحت 53 هکتار و زیربنای 

40000 متر مربع در استان قم، 30 کیلومتری شهرستان دلیجان تاسیس شد. 
بیشتر محصول های این واحد صنعتی در صنایع خودروسازی، لوازم خانگی، پوشش 
ساختمان ها، ورق های رنگی، ورق های گالوانیزه، قوطی سازی برای صنایع بسته بندی مانند 

رنگ روغن های صنعتی، کنسروسازی و غیره مصرف می شود. 
ذاکری در ادامه با اشاره به این که 90 درصد صنعت استان قم در اختیار صنایع کوچک و 
متوسط است، ادامه داد: برای حفظ و گسترش توان تولید صنایع کوچک و متوسط استان 
قم، از ابتدای تیرماه سال جاری تا کنون 2 هزار و 380 میلیارد ریال تسهیلات در قالب 

تسهیلات رونق تولید در اختیار متقاضیان این بخش قرار گرفته است.
وی افزود: تامین سرمایه ثابت و سرمایه درگردش مورد نیاز واحدهای صنعتی از جمله 
مهمترین راهکارهای افزایش تولید و همچنین ایجاد فرصت های شغلی جدید در کارخانه 

هاست؛ بنابراین از بانک ها انتظار داریم در این بخش همکاری بیشتری داشته باشند.
وی بیان کرد: در میان واحدهای صنعتی استان قم، 77 کارخانه در حال احداث با رشد 
فیزیکی بالای 60 درصد می باشد که کمک به تامین سرمایه ثابت مورد نیاز آن ها توسط 

بانک ها، می تواند فرصت های اشتغال خوبی را برای جوانان قمی ایجاد کند.
وی ادامه داد: در نظر گرفتن نرخ سود 18 درصدی برای تسهیلات بخش صنعت، با 
افزایش قیمت تمام شده محصول، توان رقابتی واحدهای صنعتی را کاهش می دهد؛ البته 

همین نرخ سود هم به نسبت نرخ های بالای گذشته بهتر است.
رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت قم با بیان این که بر واحدهای دریافت کننده 
تسهیلات رونق تولید نظارت های مشخصی صورت می گیرد تا سرمایه های ملی به هدر 
نرود، گفت: تا کنون 56 واحد صنعتی دریافت کننده این تسهیلات در قم مورد ارزیابی 
قرار گرفتند که خوشبختانه نتایج آن نشان می داد این واحدها توانستند از این امکان مالی 
برای سرمایه گذاری و افزایش اشتغال استفاده کنند و در این واحدها 184 فرصت شغلی 
جدید ایجاد شده است. در این استان یک هزار و 998 واحد صنعتی وجود دارد که از این 
تعداد 498 واحد با رکود مواجه هستند، یک هزار و 221 واحد به صورت فعال و نیمه فعال 

و سایر واحدها با تمام ظرفیت خط های تولید به فعالیت خود ادامه می دهند.
وی با اشاره به توانمدی های استان قم در تولید لوازم خانگی باکیفیت، افزود: واحد 
صنعتی پاکشوما هم اکنون با بیش از 800 تن نیرو در شهرک صنعتی محمود آباد فعالیت 
می کند و می تواند پاسخ گوی 40درصد تقاضای کشور در محصول ماشین لباسشویی 
باشد؛ همچنین این واحد صنعتی با افزایش خط تولید خود به دنبال کسب بازار انواع لوازم 
خانگی به خصوص تولید یخچال است. در واحد تولیدی پاکشوما، قطعات پلاستیکی انواع 
لوازم خانگی با ظرفیت اسمی 8 هزار تن در سال تولید می شود. این واحد صنعتی با 
سرمایه گذاری ثابت 700 میلیارد ریال و 8 میلیون یورو و سرمایه گذاری در گردش یک 
هزار میلیارد ریال با اشتغالزایی 550 تن در شهرک صنعتی محمودآباد قم فعالیت می کند.

استان قم دارای هفت شهرک صنعتی شکوهیه، الغدیر، چاپ و نشر، سلفچگان، محمود 
آباد، ثامن الائمه)ع( - قنوات - و فناوری اطلاعات و ارتباطات )I.C.T( و چهار ناحیه صنعتی 

خورآباد، دستجرد، سیرو و طغرود است. وی همچنین با بیان این که صنعت استان قم در 
بخش صادرات در 10 ماهه سال 95 نسبت به سال گذشته چهار درصد رشد داشته است، 
ادامه داد: میزان صادرات محصول های استان قم در این مدت 137 هزار دلار بود؛ مواد 
پلاستیکی و شیمیایی، غلات، کفش، چسب و اسنک بیشترین محصول های صادر شده 

استان به کشورهای هدف صادراتی از جمله عراق و افغانستان است.
ذاکری با اشاره به اقدام های انجام شده در سازمان صنعت قم برای معرفی توانمندی 
های صنایع قم به تاجران داخلی و خارجی، گفت: پذیرش و اعزام هیات های تجاری و 
برگزاری نمایشگاه های تخصصی برای معرفی محصول های تولید شده در استان قم از 

جمله راهکارهای مناسبی است که ظرفیت صنایع قم را به نمایش می گذارد.
وی همچنین به قابلیت بالای معادن استان قم برای استخراج مواد معدنی اشاره کرد و 
افزود: پس از تحلیل اطلاعات بدست آمده از نقشه های هوایی، ظرفیت معادن استان در 
قالب همایش های ملی در اختیار سرمایه گذاران قرار خواهد گرفت تا استخراج این مواد 
آغاز شود. هم اکنون 50 واحد معدنی در استان قم فعالیت می کنند که در آنها یک هزار 
و 478 تن مشغول به کار هستند؛ از این معادن سالانه هفت هزار تن محصول به ارزش 

11 میلیارد و 250 میلیون ریال استخراج می شود.
وی ادامه داد: دریاچه نمک سرمایه استانی و ملی است و باید از ظرفیت های بی نظر 
آن برای سرمایه گذاری در بخش استخراج مواد معدنی و همچنین گردشگری استفاده 

کرد و به نظر این دریاچه می تواند علاوه بر اشتغالزایی، ارز بسیار خوبی وارد کشور کند.
رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت قم در ادامه گفت: 63 اتحادیه صنفی در استان 
قم فعال هستند و در این بخش به 33 هزار واحد، پروانه بهره برداری داده شده است، 
بنابراین اشتغالزایی مناسبی در حوزه اصناف وجود دارد. وی افزود: هم اکنون هشت هزار 
واحد صنفی در استان قم بدون پروانه فعالیت می کنند که باید مورد شناسایی و برخورد 

قانونی قرار گیرند.
وی ادامه داد: هدف از نظارت ها و برخورد با واحدهای بدون پروانه، تعطیل کردن آن ها 
نیست بلکه باید به دنبال راهکاری بود که این واحدهای صنفی به سمت گرفتن پروانه و 
حرکت در مسیر قانون حرکت کنند تا عرضه کالاهای قاچاق و بدون کیفیت به شهروندان 
کاهش یابد. ذاکری با اشاره به حضور 20 میلیون گردشگر در استان قم در طول سال 
گفت: قم در مسیر ارتباطی 17 استان کشور قرار دارد و نظارت بر روی کالاهای عرضه 
شده در این استان برای حفظ سلامت مجاوران و زائران حرم مطهر کریمه اهل بیت)ع( 
اهمیت بسیاری دارد. وی با بیان این که مردم می توانند مشکلات بخش عرضه را با سامانه 
نظارتی 124 درمیان گذارند، افزود: از ابتدای اسفندماه طرح پایش بازار پیرامون خدمات 
نوروزی در استان قم برای ایجاد محیطی امن در بخش عرضه کالا و خدمات اجرا می شود.

وی همچنین ادامه داد: به مناسبت دهه مبارک فجر 14 واحد صنعتی در استان قم 
به بهره برداری می رسد که سه واحد از آن ها روز چهارشنبه هفته جاری )بیستم بهمن 
ماه( با حضور معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت به بهره برداری خواهد رسید و برای این 
واحدها 170 میلیارد ریال سرمایه گذاری انجام شده است؛ با آغاز به کار این واحدهای 

صنعتی برای بیش از 100 تن فرصت شغلی ایجاد خواهد شد.

استاندار قم: 

رفع مشکلات روستاهای قم جزو اولویت های دولت است 
رفع  برای  مسئولان  جدی  اهتمام  به  اشاره  با  قم  استاندار 
مشکلات این استان گفت: رسیدگی به مشکلات بخش ها و 

روستاهای قم جزو اولویت های دولت است. 
سید مهدی صادقی عصر یکشنبه در جمع مردم سلفچگان قم 
در مسجد این شهر، اظهار داشت: با توجه به حل مشکلات کشور 
ما تلاش می کنیم مشکلات استان را نیز بویژه در روستاها گام به 
گام حل کنیم.استاندار قم با بیان این که پنج درصد جمعیت قم در 
روستاها سکونت دارند، افزود: هدف ما این است که در عین حفظ 
وضعیت روستاها، از طریق فراهم نمودن زمینه رفاه و امکانات، 

اقدام های لازم را برای افزایش جمعیت این مناطق انجام دهیم.
این که در بخش سلفچگان برای جذب و  بیان  با  صادقی 
ماندگاری مردم و روستاییان طرح های خوبی در دست اقدام 
است، احداث بوستان و مجتمع گردشگری در زمینی به مساحت 
14 هکتار را از جمله آن بر شمرد و افزود: تمام توانایی های خود را 

برای جذب سرمایه ها در این بخش به کار خواهیم گرفت.
وی همچنین با اشاره به بهره برداری از جاده دسترسی به 
مسکن مهر سلفچگان افزود: وجود نداشتن این راه ارتباطی نقص 
بزرگی برای این بخش از استان بود، چراکه از 520 واحد مسکن 
مهر احداث شده در این بخش تنها 200 واحد آن دارای سکنه 

است.
استاندار قم همچنین با اشاره به معضل خشکسالی و کمبود آب، 
افزود: مشکل خشکسالی از 10 سال پیش آغاز شده و تا 2 دهه 

دیگر نیز ادامه پیدا می کند.
وی افزود: امسال 30 درصد کمتر از میانگین در استان قم 
بارندگی داشتیم و این مساله مدیریت مصرف آب و الگوی کشت 
را بیش از پیش ضروری می کند، چون که بیشتر از سه چهارم آب 

های موجود، در حوزه کشاورزی مصرف می شود.
وی اضافه کرد: اصلاح الگوی کشت باید به مرور انجام شود، از 

این رو به زمانی زیادی نیاز دارد، اما همه مسئولان تمامی تلاش 
خود را برای حل مشکلات روستاییان در خصوص آب به کار می 
گیرند و همگان باید بدانند اگر مسئولی در برخی موارد کمکی را 
در این زمینه انجام نمی دهد، بخاطر بعضی از محدودیت هاست.

صادقی همچنین با بیان این که امروز مشکلات تحریم و سایه 
جنگ از کشور بر طرف شده است، افزود: به طور حتم با این 
اوضاعی که دولت جدید آمریکا به وجود آورده، همان مجوزها و 
مصوبه هایی که در گذشته بر علیه کشور و نظام اسلامی وجود 
داشت، اگر امروز نیز همچنان پا بر جا بود، مشخص نبود چه 

شرایطی برای کشور ایجاد می شد.
وی با انتقاد از رفتار ترامپ، افزود: آدمی که عقل آن کار نمی 
کند و احساساتش بر او غلبه دارد، معلوم نیست، چه کارهایی انجام 
می دهد و حزب جمهوری خواه آمریکا با این روحیه ای که دارند 

به طور حتم رفتارهای نامعقولی از خود بروز می دهند.

انتخابات  بودن  به در پیش  اشاره  با  قم همچنین  استاندار 
شوراهای اسلامی شهر و روستا و ریاست جمهوری در اردیبهشت 
ماه سال 96 افزود: سال گذشته و در انتخابات دهمین دوره 
مجلس شورای اسلامی، قم یکی از سالمترین حوزه های انتخاباتی 
کشور بود، چراکه بدون توجه به منافع حزبی و جناحی با در نظر 
گرفتن همه مشترکات، با سعه صدر و با وفاق و همدلی همه امور 
مربوطه انجام شد و سعی ما این است که نه در عرصه انتخابات 
بلکه در همه فعالیت ها این رویه را ادامه دهیم، تا در رفع معضل 
ها موفقیت خوبی را بدست آوریم.استاندار قم در سفر خود به 
سلفچگان علاوه بر دیدار مردمی، از بخش های مختلف صنعتی 
منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان بازدید و از 2 طرح عمرانی از 
جمله راه دسترسی به واحدهای مسکن مهر به طول 1500 متر و 
همچنین ساختمان اداری بنیاد مسکن انقلاب اسلامی این بخش 

بهره برداری کرد. 






